




 رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت ::950 نفر 
دریافت کننده فیش های نجومی فاسد نیستند بخشی 

از آنها دریافت های نامتعارف داشتند.
امین حسین رحیمی مهمان برنامه گفتگوی ویژه 
خبری شبکه دو سیما ادامه داد: گاهی مدیرانی اختیاراتی 
دارند که از آن سوء استفاده می کنند و به تخلف می 
انجامد برخی هم به عنوان پاداش بذل و بخشش می 
کنند و برای خودشان بیشتر برمی دارند نباید تمام 
مدیران را فاسد دانست. او گفت: علت اینکه من تا به 
حال به برنامه های تلویزیونی نمی آمدم این بود که نمی 
خواستم کام ملت تلخ شود چرا که اخبار دیوان محاسبات 
همیشه تلخ است اما حالا به کام ملت تلخ شده دیگر 
دریافتی  میزان  نداشتمرحیمی  نیامدن  برای  دلیلی 
های 950 نفر مدیر متخلف را این گونه توصیف کرد: 
70 درصد این تعداد دریافتی زیر 20 میلیون داشتند 
که البته دولت می گوید تا سقف 20 میلیون متعارف 
است. او ادامه داد: این 70 درصد شامل هیئت های مدیره 
بانک ها، معاونان وزیر و مدیران کل هستند. رئیس دیوان 
محاسبات کشور میزان دریافتی های 20 تا 40 میلیون 
تومان را 20 درصد و بالای 40 میلیون تومان را کمتر از 
یک درصد عنوان کرد و گفت: بهتر است آبروی مدیران 
پاکدستمان را نبریم. رحیمی خاطر نشان کرد: 50 درصد 
از دریافتی های این 950 نفر در حکم بقیه خارج از 
حکمشان منظور می شد. او بالاترین دریافت را متعلق 
به وزارت بهداشت و میانگین 20 تا 70 میلیون تومان 
در حکم بیان کرد و گفت: البته کسی که 70 میلیون 
تومان می گرفت 30 میلیون تومانش کارانه بوده است.

رحیمی تصریح کرد: گرچه این مبالغ نامتعارف است 
اما از نظر دولت قانونی و جالب است که بگویم کارانه 
تا سقف 140 میلیون تومان هم داشته ایم. رئیس کل 
دیوان محاسبات کشور مبالغ قانونی اما نامتعارف برخی 
از ارگان های کشور را اینگونه تشریح کرد که: بانک ها از 
27 تا 56 میلیون تومان، وزارت امور اقتصادی و دارایی از 

23 تا 44 میلیون تومان، وزارت نفت 20 تا 49 میلیون 
تومان و ریاست جمهوری 14 تا 30 میلیون تومان است. 
او دریافتی مدیران، مدیران عامل و معاونان وزارت صنایع 
را کمی کمتر عنوان کرد و گفت: به لحاظ کمتر بودن 
مبلغ از آن می گذریم.رحیمی افزود: بعد از بررسی های 
اولیه و تحقیقاتی که دیوان محاسبات کل کشور انجام 
می دهد نتایج را به اطلاع وزیران می رساند و خواهان 

رفع تخلفات می شود و تمام تخلفات در سایت دیوان 
محاسبات موجود است اما برخی از وزیران به نتایج اعلام 
شده دیوان بی اهمیتند که این میزان از اهمیت سبب می 
شود تا دیوان به طور مستقیم برای متخلفان آرائی را صادر 
کند. علی اصغر ملک محمدی کارشناس حقوقی نظام 
اداری در ارتباط تلفنی با گفتگوی ویژه گفت: در مقایسه 
با حقوق های دو تا دو و نیم میلیون تومانی، دریافت های 

ذکر شده وزارتخانه و بانک ها بازهم نامتعارف است. وی 
از رئیس دیوان محاسبات پرسید: چرا بانک ها از قانون 
مدیریت خدمات کشوری پیروی نمی کنند. رحیمی در 
پاسخ گفت: از سال 88 تاکنون هم در دولت قبل و هم در 
دولت فعلی چنین قانونی تصویب نشده است و می توان 
گفت 60 درصد از حقوق های ذکر شده مربوط به کسانی 
است که مشمول این قانون نمی شوند، چنین قانونی نیاز 

به اصلاحات دارد.او ادامه داد: دیوان محاسبات بارها برای 
بانک های متخلف آرائی صادر کرده و رسیدگی هایش را 
به موقع انجام داده است پس عده ای فکر نکنند که دیوان 
محاسبات بیکار نشسته و فقط نظاره می کند. رحیمی 
سطح آراء صادر شده دیوان محاسبات برای متخلفان را 
از توبیخ تا انفصال علاوه بر بازگرداندن مبالغ غیرمتعارف 
عنوان کرد و افزود: از سال 90 تاکنون حدود 322 پرونده 
در دست دیوان محاسبات است که برخی در مرحله اجرا، 
برخی صدور رأی و برخی هم بررسی دوباره هستند. او 
تصریح کرد: رسیدگی های دیوان محاسبات کشور به 
علت حجم بالای پرونده ها با یک سال تأخیر انجام می 
شود. رحیمی مشکل اصلی دیوان را اطلاع رسانی نکردن 
به موقع به وزارتخانه ها و اعلام به رسانه ها عنوان کرد و 
گفت: اگر در شرایط فعلی اقدامات خودجوشی در فضای 
مجازی و برخی رسانه های ملی صورت نمی گرفت ما تا 
پایان دی به حساب تمام فیش های نجومی رسیدگی 
می کردیم و آن وقت دیگر مردم نمی گفتند که دیوان 

محاسبات بیکار است.
بازگشت سه میلیارد و 500 میلیون تومان به 

خزانه ملی 
وی همچنین از بازگشت سه میلیارد و 500 میلیون 

تومان به خزانه ملی خبر داد. 
  رئیس کل دیوان محاسبات کشور همچنین افزود: 
باید ترتیبی اتخاذ شود تا آنانی که پس از بازنشستگی 
در سمتی قرار می گیرند دریافتی بازنشستگی شان قطع 
شود و از دو منبع دریافتی نداشته باشند.او ادامه داد: 
بارها برای رئیس جمهور نامه داده ایم که افزایش 12 
درصدی حقوق ها در سطح یکسان برای همه ناعادلانه 
است زیرا ممکن است برای برخی این 10 درصد 120 
هزار تومان و برای برخی یک میلیون و 200 تومان باشد.

رحیمی گفت: ما خواستار برابری افزایش حقوق سالانه 
تا سقف 500 هزار تومان هستیم آن هم برای همه به 

طور یکسان.

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,895,000یک مثقال طلا

1,130,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,060,000سکه بهار آزاد ی

11,070,000سکه امامی

5,570,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

سهم 16درصدی پراید 

بیش از 265 هزار دستگاه خودرو 
در فصل بهار تولید شد

خودروسازان داخلی کشور در سه ماهه آغاز امسال 265 هزار و 105 دستگاه انواع خودرو 
تولید کردند که مونتاژ پراید )بنزینی و دوگانه سوز( به میزان 42 هزار و 599 دستگاه بیشترین 

سهم را در این میان داشت. 
به گزارش شبکه اطلاع رسانی تولید و تجارت ایران، در ماه های فروردین، اردیبهشت و 
خرداد امسال 18 هزار و 675 دستگاه وانت، یک هزار و 813 دستگاه کامیون، 90 دستگاه 

اتوبوس و 49 دستگاه مینی بوس در مجتمع های خودروسازی داخلی تولید شد.
مونتاژ پراید )بنزینی و دوگانه سوز( به میزان 42 هزار و 599 دستگاه بیشترین سهم را در 
این میان داشت و پس از آن پژو405 به میزان 34 هزار و 822دستگاه، سمند به میزان 24 

هزار و 238دستگاه و پژو206 به میزان 28 هزار و 560 دستگاه قرار گرفت. 
در ردیف های بعدی نیز پژو پارس )28 هزارو 362 دستگاه( و تیبا X200 )20 هزار و 

350دستگاه( به چشم می خورد.
همچنین در سه ماهه منتهی به خردادماه امسال 12 هزار و 865 دستگاه از محصول 
های رنو، 12 هزار و 227 دستگاه تندر 90، 11هزار و 699 دستگاه از خودروهای ام.وی.ام 

)MVM( و 10 هزار و 650 دستگاه پراید نسیم و صبا تولید شد.
در این مدت جک و لیفان نیز به میزان 6هزار و 667 دستگاه، دنا به میزان چهار هزار و 
613 دستگاه، برلیانس به تعداد پنج هزار و 564دستگاه و ساندرو B90 به میزان چهار هزار 

و 447 دستگاه به بازار رسید.
همچنین دو هزار و 860 دستگاه رانا، دو هزار و 761 دستگاه سراتو، به تعداد 2 هزار و 507 
دستگاه پارس تندر و یک هزار و 196 دستگاه تیبا X200 دوگانه سوز تولید شد. در این 
فهرست، مزدا3 به میزان 958دستگاه، هایما به تعداد 478دستگاه، آسا به میزان 175دستگاه 

و تیبا X100 به تعداد 73 دستگاه در ردیف های پایانی قرار دارد.
انواع  ایرنا، خودروسازان داخلی سالیانه یک میلیون و 200 هزار دستگاه  به گزارش 
خودرو تولید می کنند که این میزان باید بر اساس برنامه ریزی های انجام شده با توجه به 
سیاست های وزارت صنعت، معدن و تجارت در افق 1404 به سه میلیون دستگاه در سال 

افزایش یابد و یک سوم آن صادر شود.

پنجشنبه بیست وچهارم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4048

رئیس دیوان محاسبات اعلام کرد:

950 نفر دارنده فیش نجومی

یکسال پس از توافق برجام،فعالان بخش خصوصی امیدوار و 
بازار در انتظار تحولات تازه است.

اگرچه به دنبال اعلام توافق ایران با کشورهای 1+5 خیلی 
ها منتظر بودند که تحولات سریع اقتصاد ایران را به روزهای 
قبل از اجرای تحریم ها بازگرداند،اما دولت تاکید کرده بود که 
شرط رسیدن به روزهای پیش از تحریم ها برای اقتصاد ایران 
صبوری همه مردم است.توصیه ای که حالا بعد از یکسال می 
تواند به درستی آن پی برد.چه در این مسیر،هم موانع سیاسی 

وجود دارد و هم ساختاری.
با اعلام توافق برجام،اولین نشانه ها در شاخص بازار بورس 
دیده شد.امیدواری به روزهای روشن رشد اقتصاد،شاخص 
های بورس بالا برد به دنبال این اتفاق قیمت دلار ناگهان 
سقوط کرد.اما همه این اتفاق ها موقتی بود.به قول اقتصاددانان 
این تحولات ناشی از فضای روانی جامعه و نامشخص بودن 
شرایط اقتصادی بعد از توافق برجام رخ داد و آثاری موقتی 
داشت.افت و خیز های حبابی طولی نکشید که فروکش کرد 
و فضای بازار به شرایط تثبیت رسید.تثبیتی که اگرچه با رکود 
مواجه بود اما پیش بینی برای آینده را اطمینان بخش تر 

کرده بود.

هیات های خارجی مشتاق وبرگ برنده ایران
به دنبال توافق برجام، هیات های اقتصادی خارجی یکی 
پس از دیگری به ایران سفر کردند.گاهی به همراه عالی ترین 
مقام های سیاسی خود و گاهی به طور مستقل.مقصد همه 
آنها بعداز دیدارهای دولتی،مذاکره با بخش خصوصی بود.

بخش خصوصی که در 8 سال گذشته به تدریج با بزرگ شدن 
حجم دولت به حاشیه رانده شده بود حالا اعتبار خود را از 
توافق برجام بدست آورده و می تواند در سفرهای دیپلماتیک 
همراه با رییس جمهور در قامت مذاکره کننده اقتصادی ظاهر 

شود.
 یکسال پس از این توافق تاریخی اقتصاد ایران در نقطه 
تثبیت برای تصمیم گیری و انتخاب ایستاده است.هیات های 
خارجی هر کدام پیشنهادی برای همکاری دارند.توافق برجام 
اقتصاد ایران را از انتخاب بین بد و بدتر به گزینه های بهتر 
و عالی تر هدایت کرده است.نرخ تورم تک رقمی و فضای 
امن برای سرمایه گذاری مهمترین امتیازی است که جمهوری 
اسلامی ایران در مذاکرات دیپلماتیک خود به عنوان برگ 
برنده در منطقه پرآشوب خاورمیانه به کشورهایی که خواستار 

حضور در بازار ایران هستند، ارایه می کند.

دیپلماسی موفق نفت
برداشته شدن تحریم ها،به وزارت نفت این امکان را داد 
که تولید نفت را به میزان پیش از تحریم های هسته ای 
برگرداند.در آخرین خبر،هم اکنون نزدیک به 4 میلیون بشکه 
نفت تولید می شود که 2.6 میلیون بشکه آن صادر می شود.

مشتری های قدیمی نفت ایران بازگشته اند و مشتری های 
تازه هم به این بازار اضافه شده اند.در اوپک، ایران مجددا قدرت 
خود را بازیابی کرده است.مخالفت با طرح فریز نفتی در سه 
نشست -دو نشست در دوحه و دیگری در وین- سبب شد تا 
این طرح به نوعی با مخالفت ایران از دستور کار اوپک خارج 
شود.هرچند که در این مدت رویارویی عربستان با ایران،باعث 
بروز مشکلاتی برای صنعت نفت ایران شد،اما تصمیم های 
درست بیژن زنگنه در بازاربین المللی نفت نشان داد که او 

هنوز مرد شماره یک مقابله با بحران های بازار نفت است.
اقتصاد ایران بیش از 5 سال است رنج  رکود را بر دوش می 
کشد. سه سال پیش وقتی دولت حسن روحانی روی کار 
آمد،تورم هم میراث بد دولت قبل شرایط نامناسبی را برای 
اقتصاد ایران رقم زده بود. با سیاست هایی که بانک مرکزی و  
وزارت امور اقتصادی و دارایی در پیش گرفتند،نرخ تورم طی 
سه سال به زیر 10 درصد کاهش یافت،هرچند رکود هنوز به 
اقتصاد ایران چسبیده است.رکودی که هیچ بسته سیاستی 
را نمی پذیرد.اما این به معنای پایان راه برای دولت حسن 

روحانی در حوزه اقتصاد نیست.
مانیفست عبور از رکود

یکسال بعد از توافق برجام،برنامه اصلاح ساختار اقتصادی در 
دستور کار قرار گرفته و در اولین گام نرخ سود بانکی کاهش 
یافته است.دولت برای بدهی های خود برنامه دارد.بازار سرمایه 
قرار است موتور محرک اقتصاد در یکسال پایانی دولت یازدهم 
باشد و از همه مهمتر پیشنهادهای بسیاری برای سرمایه 

گذاری خارجی روی میز دولت قرار دارد.
یکسال پس از برجام اقتصاد ایران امیدوار است.دولت قصد 
دارد نرخ ارز را تک نرخی کند و این پیام روشنی برای سرمایه 
گذاران خارجی است.دولت قراردادهای جدید نفتی را برای 
سرمایه گذاری در صنعت نفت آماده کرده و به زودی اولین 
نفتی جدید بسته خواهد شد.در بخش های  قراردادهای 
زیربنایی قرارداد خرید 118 فروند ایرباس جدید به معنای 
دمیده شدن روح تازه ای به صنعت هواپیمایی کشور است.

باوجودی که کشمکش برای حضور بویینگ در بازار ایران ادامه 
دارد،اما همین که سنای آمریکا برای بوئینگ خط و نشان 
می کشد،نشانه اهمیت بازار ایران در منطقه خاورمیانه است.

چه آنکه حالا یکسال بعد از برجام می توان با قاطعیت گفت، 
اقتصادایران به ثبات رسیده است.

  بررسی های بازار کار نشانگر آن است که دست کم 30 درصد نیروی کار در ایران شغل 
دوم و برخی هم شغل سوم دارند.

به گزارش خ ایسنا، این روزها موضوع "دوشغله ها" به بحث داغ روز تبدیل شده و دلایل و 
عوامل بروز این پدیده از زوایای مختلف مورد بررسی و اظهارنظر کارشناسان و صاحبنظران 

اقتصادی قرار گرفته است. 
در روزهای اخیر نعمت زاده _ وزیر صنعت، معدن و تجارت _ با صدور دستوری خواستار 
کنار رفتن مدیران و معاونانی شد که علاوه بر پست وزارتی خود، در هیات مدیره زیر 
مجموعه های وزارتخانه دارای سمت بودند. وزیر کار نیز مدتی قبل با صدور بخشنامه ای عدم 
تصدی همزمان در هیات مدیره شرکتها را به کلیه سازمانها و موسسات وابسته به وزارتخانه 

متبوع خود ابلاغ کرده بود. 
بر اساس گزارشهای آماری مرکز آمار و اطلاعات راهبردی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی از آخرین پیمایش میدانی صورت گرفته در کشور، از مجموع 21 میلیون و 346 
هزار نفر شاغل در کشور، 440 هزار نفر از شاغلان بیش از یک شغل داشتند که 15 درصد 
آنها شغل اصلی شان مزد و حقوق بگیر بخش عمومی بوده، 19.4 درصد مزد و حقوق بگیر 
بخش خصوصی و 65.6 درصد در سایر بخشها اعم از کارکنان مستقل، کارفرما و کارکن 

فامیلی بدون مزد مشغول فعالیت بوده اند. 
نکته قابل توجه اینکه از بین این تعداد بیشترین درصد دوشغله ها در گروه کارکنان مستقل 
قرار دارند اما در سال های گذشته با اعمال سیاست های اشتغال و دستمزد و فاصله عمیقی 
که بین درآمدها و هزینه ها ایجاد شده پدیده ای به نام "دو شغله بودن" شکل گرفته است. 

بسیاری از کارشناسان بازار کار، مشکلات اقتصادی، تلاش برای تامین هزینه های زندگی 
و عدم احساس امنیت شغلی را از مهمترین دلایل روی آوردن افراد به شغل دوم عنوان 
می کنند و معتقدند به خطر افتادن امنیت شغلی و پایین بودن دستمزد، افراد را به کسب 

درآمد بیشتر با انجام شغل دوم ترغیب می کند. 
البته ممکن است که دوشغله یا چند شغله بودن افراد وضع معیشت خانواده را بهبود 
بخشد ولی قطعا بر سلامت جسمی و روحی، بهره وری و تعامل فرد با اعضای خانواده 

تاثیرگذار است. 
یک مقام مسئول کارگری بر این باور است که انجام چند شغل توسط یک فرد موجب از 
دست رفتن فرصتهای شغلی برای افراد بیکار و جویای کار شده و به گسترش بیکاری در 

جامعه دامن می زند. 
غلامرضا عباسی با بیان اینکه بیش از 60 درصد کارگران دو شغله اند، مهمترین دلیل 
گرایش به مشاغل کاذب و شغل دوم را رواج قراردادهای موقت، فقدان امنیت شغلی و فاصله 

بین حداقل دستمزد با رقم سبد هزینه خانوارهای کارگری عنوان می کند. 
رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران می افزاید: در حالی که حداقل دستمزد 
کارگران 812 هزار تومان است سبد هزینه معیشت خانوارهای کارگری به رقمی در حدود 
سه میلیون و 300 هزار تومان در ماه می رسد در نتیجه کارگری که دغدغه تامین معاش 
خانواده و اجاره بها را دارد ناچار به کار در شیفت های طولانی تن داده و به انجام شغل های 

دوم و سوم روی می آورد. 
عباسی از جمله پیامدهای دوشغله بودن را کاهش کیفیت تولید و بهره وری دانسته و 
می گوید: در حال حاضر بیش از 40 درصد جمعیت کشور را کارگران تشکیل می دهند و 

این امر ضرورت توجه به مطالبات آنها به عنوان بخش اعظمی از جامعه تولیدی و مصرفی 
کشور را آشکار می سازد. 

صاحبنظران تاکید دارند که هرچه تعادل بین درآمدها، نرخ تورم و پایداری شغل بیشتر 
باشد افراد کمتر به انجام چند شغل تمایل نشان می دهند. 

در طول سالهای گذشته علیرغم افزایش نرخ تورم و به تناسب بالا رفتن خط فقر، تغییر 
قابل توجهی در افزایش حقوق و دستمزد افراد صورت نگرفته به نحوی که همواره میزان 

افزایش حقوق شاغلان کمتر از میزان نرخ تورم و افزایش هزینه ها بوده است. 
بررسی های بازار کار نشان می دهد دست کم 28 تا 30 درصد نیروی کار در ایران شغل 

دوم و برخی هم شغل سوم دارند. 
به گفته تحلیلگران، انجام چند شغل توسط یک نفر موجب سلب فرصتهای شغلی از افراد 
فاقد کار می شود و به گسترش بیکاری در جامعه دامن می زند از این رو انتظار می رود با 
اتخاذ سیاستهای مناسب و راهکارهای حمایت و صیانت از نیروهای کار، تامین امنیت شغلی 
و ارتقای سطح معیشت و دستمزد از گستردگی پدیده دو شغله و چند شغله بودن افراد در 

جامعه جلوگیری شود. 

ثبات اقتصاد ایران یکسال پس از برجام

چگونه از بحران ها گذشتیم؟

زندگی ایرانی ها بدون شغل دوم نمی گذرد؟

گرانی روغن نباتی در روزهای ارزانی!
با وجود اینکه بر اساس آمار بانک مرکزی طی سال های اخیر نرخ تورم روند کاهشی 
داشته و همچنین نرخ جهانی روغن خام که 90 درصد از مواد اولیه تولید روغن ایرانی 
را تامین می کند طی چهار سال گذشته کاهش یافته است، افزایش 9 درصدی قیمت 

روغن تایید شد.
به گزارش ایسنا، ایران برای تولید انواع روغن نباتی به روغن خامی نیاز دارد که بر اساس 
آمارهای رسمی تقریبا 90 درصد آن وارداتی بوده و تنها 10 درصدش از طریق تولید 
دانه های روغنی در مزارع کشور تامین می شود. اما با وجود کاهش حدود 32 درصدی نرخ 
جهانی انواع روغن خام طی چهار سال اخیر، کاهش حدود 17 درصدی نرخ تورم سالانه 
در سال های روی کار آمدن دولت یازدهم و تک رقمی شدن آن در ماه گذشته، ستاد 
تنظیم بازار بالاخره در مقابل درخواست صنایع روغن نباتی کوتاه آمد و مصوب کرد تا انواع 

روغن نباتی در کشور اجازه افزایش قیمت تا سقف 9 درصد را داشته باشد.
این در حالی است که بر اساس نرخ های جهانی، قیمت هر کیلوگرم روغن خام در سال 
گذشته با 12.6 درصد کاهش نسبت به سال 1393 به کیلویی حدود 88 سنت معادل 
2600 تومان در بازارهای جهانی رسید که با نگاهی به قیمت این محصول طی سال های 
گذشته می توان دریافت که قیمت هر کیلوگرم روغن خام به طور میانگین در سال های 
1390 تا 1392 نیز رو به کاهش بوده است، چراکه همین آمار رسمی نشان می دهد 
قیمت هر کیلو گرم از این محصول استراتژیک در سال گذشته نسبت به سال های 1390 

تا 1392 به ترتیب 32 تا 22 درصد نسبت به سال گذشته ارزان تر شده است.  
از سوی دیگر نیز بر اساس آمار رسمی منتشر شده نرخ تورم سالیانه از خرداد ماه سال 
1392 تا خرداد ماه امسال از 35.9 درصد به 9.7 درصد رسیده است اما قیمت روغن 
نباتی در کشور با وجود کاهش حدود 17 درصدی نرخ تورم نه تنها ارزان تر نشده بلکه 
مدت هاست صنایع از دولت درخواست افزایش قیمت داشتند که بالاخره پس از کش و 

قوس های فراوان، اجازه داده شد قیمت روغن نباتی تا 9 درصد افزایش یابد.
البته پیش از این صنایع روغن نباتی اعلام کرده بودند که علی رغم کاهش نرخ های 
جهانی و تاثیر حدود 70 درصدی روی قیمت تمام شده تولید روغن نباتی، هزینه 
تمام شده این محصول به عوامل دیگری نیز  مانند دستمزد، انرژی، هزینه های سربار و 
هزینه های حمل و توزیع بستگی دارد که تاثیر 30 درصدی روی قیمت تمام شده آن دارد 
اما طی سه سال گذشته علیرغم افزایش قیمت این عوامل، قیمت روغن نباتی افزایش پیدا 
نکرده است. همچنین علی اکبر مهرفرد - قائم مقام بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی - با بیان 
اینکه در صورت تایید پیشنهاد افزایش قیمت صنایع روغن نباتی در سازمان حمایت از 
تولید کنندگان و مصرف کنندگان پس از ماه رمضان به تصویب ستاد تنظیم بازار می رسد 
و ابلاغ می شود، گفته بود که طی ماه های گذشته قیمت روغن  خام در بازارهای جهانی 
قدری افزایش یافته و صنایع نیز معتقدند به غیر از قیمت های جهانی سایر هزینه های تولید 
مانند دستمزد، هزینه انرژی و غیره برای آن ها افزایش یافته است. اما به نظر می رسد حتی 
در صورت افزایش قیمت جهانی روغن خام در ماه های گذشته، نرخ تورم داخلی سالانه 
و نرخ جهانی روغن خام طی سال های اخیر همواره روند کاهشی داشته است؛ بنابراین 
افزایش قیمت این محصول در شرایطی که آن ها در سال های ارزانی تعدیل قیمتی را روی 

محصول شان به نفع مصرف کنندگان اعمال نکردند، عادلانه نیست.
یکی دیگر از نکات جالب توجه این است که طی سال های اخیر و پیش از ارائه درخواست 
افزایش قیمت صنایع روغن به ستاد تنظیم بازار تا کنون، روغن نباتی از سوی کارخانه های 
تولیدی مشمول تخفیف های ویژه ای تا سقف 25 درصد شده است؛ به گونه ای که برخی از 
برندهای معتبر روغن  برای افزایش متقاضیان خود اقدام به اعمال تخفیف های ویژه کردند 
و به عنوان مثال با خرید سه بطری یک لیتری روغن مایع، یک بطری رایگان به مشتری 
داده می شد و این به معنی همان تخفیف 25 درصدی است! بنابراین سوال اینجاست که 
اگر برای صنایع روغن، فروش محصول  با قیمت های کنونی سودی ندارد و برای افزایش 
هزینه های تولیدشان درخواست افزایش قیمت داشتند، چرا محصول شان را با تخفیف 

می فروشند و به اصطلاح "هدیه تبلیغاتی" در نظر می گیرند؟  

هشدار رییس اتحادیه به معامله مسکن:

بدون کد رهگیری به هیچ عنوان 
قرارداد نبندید

رییس اتحادیه مشاوران املاک کشور گفت: افرادی که این روزها در بحبوحه نقل و 
انتقالات اقدام به خرید یا اجاره مسکن می کنند دقت داشته باشند که حتما کد رهگیری 

را از مشاوران املاک درخواست کنند و بدون کد رهگیری به هیچ عنوان قرارداد نبندند.
حسام عقبایی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: بر اساس تبصره 1 بند 5 و بند 3 مصوبه 
هیات وزیراین اخذ کد رهگیری برای کلیه مشاوران املاک سراسر کشور اجرایی، قطعی 
و لازم الاجرا است و تخطی از این اقدام جرم محسوب می شود. وی افزود: به مردم عزیز 
توصیه می کنیم به منظور بالا بردن ضریب اطمینان برای همه قرارداها اعم از خرید، 
فروش، رهن، اجاره، صلح و هبه حتما کد رهگیری اخذ کنند؛ زیرا کد رهگیری باعث 
می شود تا کسی نتواند یک خانه را به چند نفر بفروشد یا به چند نفر اجاره دهد. رییس 
اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد: چنانچه مشاور املاکی نسبت به ارایه کد رهگیری 
قصور کند ما با او برخورد می کنیم. در این خصوص هموطنان در سراسر کشور می توانند 
با شماره 7334 تماس بگیرند و موارد تخلف را به ما گزارش دهند. عقبایی با بیان اینکه 
دفاتر مشاور املاک حق دریافت هیچگونه مبلغ اضافه بابت کد رهگیری ندارند، افزود: 
مشاوران املاک بجز مبلغ کمیسیون نباید مبلغ اضافه ای دریافت کنند. مبلغ کمیسیون 
نیز در نقاط مختلف کشور متفاوت است. وی اظهار کرد: مبلغ کمیسیون خرید و فروش 
در شهر تهران تا سقف 500 میلیون تومان نیم درصد و از 500 میلیون تومان به بالا 25 
صدم درصد از هر طرف معامله است. درخصوص اجاره هم باید یک چهارم اجاره ماهیانه 
از هر طرف معامله به اضافه 9 درصد ارزش افزوده مبلغ کمیسیون اخذ شود. رییس 
اتحادیه مشاوران املاک کشور وضعیت بازار اجاره را باثبات توصیف کرد و به ایسنا گفت: 
خوشبختانه ثبات نسبی در بازار اجاره حاکم است و پیش بینی می شود این روند تا پایان 
شهریور که اتمام فصل جابه جایی است ادامه یابد. رشد اجاره بها نیز همانطور که قبلا 

گفتم حدود 10 درصد است.
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با انجام مراسم قرعه کشی لیگ برتر؛

برنامه دیدارهای تیم فوتبال صبای قم در لیگ 
برتر فوتبال مشخص شد

برنامه دیدارهای تیم فوتبال صبای قم در لیگ برتر فوتبال با انجام مراسم قرعه کشی 
مشخص شد. 

بر پایه این  گزارش ،تیم فوتبال صبای قم که خود را برای حضور در فصل جدید لیگ 
برتر فوتبال باشگاه های کشور آماده می کند حریفان خود را در این مسابقات شناخت و این 

مسابقات از 4 مرداد آغاز خواهد شد.
پس از انجام مراسم قرعه کشی شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور، 
برنامه دیدارهای تیم صبای قم مشخص شد و بر این اساس صبای قم در نخستین دیدار 

خود در این مسابقات باید در قم به مصاف تیم صنعت نفت آبادان برود.
دیدار صبا برابر تیم فوتبال پرسپولیس در هفته چهارم در ورزشگاه آزادی تهران و مسابقه 

این تیم برابر استقلال نیز در هفته دوازدهم در ورزشگاه یادگار امام قم برگزار خواهد شد.
برنامه کامل زمان بازی های تیم فوتبال صبای قم تا هفته پانزدهم )پایان دور رفت( بدین 

شرح است:
 هفته اول: دوشنبه و سه شنبه، ۴ و5 مردادماه ۹5

صبای قم - صنعت نفت آبادان
 هفته دوم: یکشنبه و دوشنبه، ۱0 و ۱۱ مردادماه ۹5

پیکان - صبای قم
 هفته سوم: جمعه و شنبه، ۱5 و ۱۶ مردادماه ۹5

صبای قم - ماشین سازی تبریز
 هفته چهارم: پنجشنبه و جمعه، ۲۱ و۲۲ مردادماه ۹5

پرسپولیس - صبای قم
 هفته پنجم: جمعه،  شنبه و یکشنبه، ۱۹، ۲0 و ۲۱ شهریورماه ۹5

صبای قم - ذوب آهن اصفهان
 هفته ششم: پنجشنبه و جمعه، ۲5 و ۲۶ شهریورماه ۹5

سیاه جامگان مشهد - صبای قم
 هفته هفتم: چهارشنبه و پنجشنبه، ۳۱ شهریور و اول مهرماه ۹5

صبای قم - سایپا
 هفته هشتم: جمعه و شنبه، ۲۳ و ۲۴ مهرماه ۹5

فولاد خوزستان - صبای قم
 هفته نهم: پنجشنبه و جمعه، ۲۹ و ۳0 مهرماه ۹5

صبای قم - گسترش فولاد تبریز
 هفته دهم: پنجشنبه و جمعه، ۶ و ۷ آبان ماه ۹5

صبای قم - پدیده خراسان
هفته یازدهم: پنجشنبه و جمعه، ۴ و 5 آذرماه ۹5

تراکتورسازی تبریز - صبای قم
هفته دوازدهم: پنجشنبه و جمعه، ۱۱ و ۱۲ آذرماه ۹5

صبای قم - استقلال
 هفته سیزدهم: پنجشنبه و جمعه، ۱۸ و ۱۹ آذرماه ۹5

سپاهان اصفهان - صبای قم
 هفته چهاردهم: پنجشنبه و جمعه، ۲5 و ۲۶ آذرماه ۹5

صبای قم - نفت تهران
 هفته پانزدهم: جمعه، شنبه و یکشنبه، ۳، ۴ و 5 دی ماه ۹5

استقلال خوزستان - صبای قم

دبیر هیئت کشتی استان قم:

تیم کشتی فرنگی نونهالان قم
 سکوی سوم کشور را کسب کرد

دبیر هیئت کشتی استان قم گفت: تیم کشتی فرنگی نونهالان قم موفق با کسب 4 مدال 
سکوی سوم کشور را از آن خود کند. 

احمد رضایی اظهار داشت: تیم کشتی فرنگی نونهالان استان قم که در مسابقات قهرمانی 
کشور شرکت کرده با کسب 4 مدال به کار خود پایان داد و روی سکوی سوم کشور ایستاد 

تا موفقیت جدیدی برای جامعه کشتی قم به ارمغان بیاورد.
وی افزود: این تیم در این مسابقات توانست 2 مدال طلای با ارزش کسب کند و با کسب 
2 مدال برنز دیگر با جمع 47 امتیاز روی سکوهای برتر مسابقات قهرمانی کشور قرار گرفت 

در حالی که این تیم با 11 ورزشکار در این مسابقات شرکت کرده بود.
دبیر هیئت کشتی استان قم گفت: تیم های خوزستان و مازندران در این مسابقات عناوین 
اول و دوم را کسب کردند و برای تیم کشتی استان قم رضا صفا در وزن 35 کیلوگرم عنوان 
سومی و مدال برنز را بدست آورد و عباس صفری در وزن 38 کیلوگرم صاحب گردن آویز 

طلا شد و برسکوی نخست کشور ایستاد.
رضایی بیان داشت: امیر عبدی کشتی گیر نونهالال قمی در وزن 42 کیلوگرم برسکوی 
سوم کشور ایستاد و صاحب مدال برنز شد و محمدامین جبالی فر مدال طلای وزن 53 

کیلوگرم را تصاحب کرد و سکوی اول را تسخیر کرد.
وی عنوان کرد: محمد مهدی مشهدی در دیدار رده بندی وزن 59 کیلوگرم با واگذاری 
نتیجه از کسب گردن آویز برنز باز ماند و درجایگاه پنجم قرار گرفت و صادق عبدالهی و 

علی حسنی مروت در اوزان 66 و 85 کیلوگرم رتبه های نهم و هشتم را کسب کردند.
دبیر هیئت کشتی استان قم تصریح کرد: کشتی قم چندی پیش با کسب مدال نقره 
آسیا توسط رضا مردی در رقابت های کشتی فرنگی نوجوانان قاره کهن در تایوان افتخار 

آفرین شد.

در مسابقات انتخابی تیم ملی رقم خورد؛

 کماندار قمی برسکوی نائب قهرمانی کشور ایستاد
رضا دهپرور کماندار قمی در مسابقات آزاد کشوری و انتخابی تیم ملی جوانان برسکوی 

نائب قهرمانی رشته کامپاند ایستاد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، رقابت های مرحله یک آزاد 
کشوری و انتخابی تیم ملی جوانان کشور در محل برگزاری مسابقات فدراسیون تیراندازی 
کشور واقع در مجموعه ورزشی آزادی تهران برگزار و با معرفی نفرات برتر هر دو بخش 
ریکرو و کامپاند به اتمام رسید.برهمین اساس رضا ده پرور ورزشکار قمی با احتساب 
امتیازات خود که از پرتاب تیرهایش حاصل شده بود درجایگاه دوم قرار گرفت و صاحب 

گردن آویز نقره شد.

بعد از بازگشت از به ایران صورت گرفت؛ 

قدردانی اداره کل ورزش و جوانان 
از نائب قهرمان کشتی آسیا

رضا مردی بعد از بازگشت از مسابقات قهرمانی نوجوانان 2016آسیا مورد قدردانی اداره 
کل ورزش و جوانان و کادر اجرایی هیئت کشتی استان قم قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، رضا مردی نوجوان فرنگی 
کار استان قم بعد از موفقیت درکسب مدال نقره رقابت های قهرمانی نوجوانان 2016 آسیا 
عصر دیروز همراه تیم ملی کشور از طریق فرودگاه امام خمینی )ره( به ایران بازگشت و 
مورد قدردانی اداره کل ورزش و جوانان و جامعه ی کشتی استان قم قرار گرفت.در این 
مراسم روح الله رمضانی معاون توسعه امور ورزش، محسن حلوایی، محسن وزیری و احمد 
رضایی به عنوان رئیس، نائب رئیس و دبیر هیئت کشتی استان قم حضور داشتند.تیم 
کشتی فرنگی نوجوانان ایران که در رقابت های قهرمانی قاره کهن درکشور چین تایپه با 
اقتدار قهرمان قاره کهن شد در وزن 54 کیلوگرم رضا مردی فرنگی کار نوجوان قمی را در 
اختیار داشت.رضا مردی در این مسابقات مدال نقره وزن 54 کیلوگرم را به گردن آویخت. 

 دبیر هیئت دوچرخه سواری استان قم خبر داد؛

 چهره برترین رکاب زنان قم در مسابقات 
قهرمانی کشور مشخص شدند

دبیر هیئت دوچرخه سواری استان قم گفت: با برگزاری مسابقات انتخابی کوهستان 
چهره ی نفرات اعزامی از استان قم به مسابقات قهرمانی کشور مشخص شد.

جواد عابدینی اظهار داشت: با برگزاری مسابقات انتخابی استان چهره نمایندگان قم در 
مسابقات قهرمانی کشور رشته کوهستان مشخص شد. وی بیان کرد: ضرورت برگزاری 
این پیکارها شناخت برترین رکاب زنان قم در رشته کوهستان و اعزام این افراد به مسابقات 
قهرمانی کشور بوده است که به حضور پرشور مدعیان این رشته به میزبانی دوچرخه سواری 
مفید برگزار شد.دبیر هیئت دوچرخه سواری استان قم ادامه داد: هدف ما از برگزاری این 
مسابقات علاوه بر شناخت نفرات برتر، برای کسب نتایج بهتر سعی در آماده سازی و آشنا 
سازی ورزشکاران با فضا و شرایطی داریم که قرار است در رقابت های قهرمانی کشور در آن 
رکاب بزنند. عابدینی بیان کرد: ورزشکاران مسیر بیست کیلومتری مسابقه را در چهار دور 
رکاب زده و با یکدیگر به رقابت پرداختند تا سرانجام چهره ی نفرات برتر که زودتر از سایرین 
از خط پایان عبور کردند هویدا شد.وی عنوان کرد: مسابقه انتخابی کوهستان قم در دو رده 
سنی جوانان و بزرگسالان به انجام رسید که درنهایت در رده سنی جوانان علی ایزدی زودتر 
از سایر رقبای خود از خط پایان عبور کرد و اول شد.دبیر هیئت دوچرخه سواری استان قم 
تأکید کرد: محمدحسین امینی و محمدجواد شمس به ترتیب بعد از نفر اول مسیر مسابقه 
را با موفقیت به اتمام رسانده و عنوان های دوم و سومی را از آن خود کردند.عابدینی تصریح 
کرد: این دروه از رقابت ها در رده سنی بزرگسالان با قهرمانی حامد هاشم پور به اتمام رسید و 
درحالی که مهدی دانش به مقام دوم رسید، نفرات دیگر موفق به رسیدن به خط پایان نشدند.

وی ادامه داد: با توجه به نتایج به دست آمده علی ایزدی و محمدحسین امینی در رده جوانان 
و حامدهاشم پور در رده بزرگسالان نفرات اعزامی ترکیب تیم کوهستان قم در مسابقات 
قهرمانی کشور خواهند بود.دبیر هیئت دوچرخه سواری استان قم خاطرنشان کرد: مسابقات 
قهرمانی کشور رشته کراس کانتری در پایان هفته جاری در استان فارس و در شهر تاریخی 

شیراز به انجام خواهد رسید.

نائب رئیس هیئت گلف استان قم خبر داد:

 3 بانوی برتر گلف قم در راه جدال با 
برترین های کشور

نائب رئیس هیئت گلف استان قم گفت: 3 بانوی برتر مینی گلف قم برای کسب سکوهای 
کشوری با برترین های این رشته در تبریز دیدار خواهند کرد.

فاطمه ضرغام اظهار داشت: برای شناخت و معرفی برترین بانوان گلف باز قم مسابقات 
انتخابی استان، اردوهای آماده سازی و برگزاری رقابت های درون اردویی از جمله برنامه های 
برنامه ریزی  با یک  قهرمانی کشور  رقابت های  در  قدرتمند  بوده که جهت حضوری 

زمان بندی شده نظام مند در یک ماه گذشته در هیئت گلف قم به اجرا گذاشته شده است.
 وی بیان کرد: با توجه به برگزاری دو برنامه ی همگانی در طول ماه های ابتدایی سال 
به عنوان طرحی برای شناسایی و جذب نیروهای مستعد در رشته گلف سرآغازی بود که در 
ادامه حضور تعداد زیادی علاقه مند به فعالیت در رشته گلف در بخش بانوان را شاهد بودیم.

 نائب رئیس هیئت گلف استان قم افزود: با استناد به این اصل که راه توسعه ورزش قهرمانی 
از عرصه ورزش همگانی عبور می کند این مهم به همت هیئت گلف استان قم و با همکاری 
تربیت بدنی دانشگاه آزاد واحد قم در قالب 2 ویژه برنامه به اجرا گذاشته شد و از نفرات مستعد 
حاضر در این برنامه ها برای شرکت در تمرینات و مسابقات انتخابی تیم استان دعوت به عمل 
آمد.  ضرغام عنوان کرد: طبق اعلامی که برای زمان برگزاری رقابت های انتخابی استان قم در 
بخش بانوان صورت گرفت این رقابت ها در زمین آکادمی گلف شهید حیدریان قم برگزار شد 
و بعد از اتمام رقابت ها ده نفر برتر به اولین مرحله آماده سازی فراخوانده شدند.  وی تصریح 
کرد: 10 نفر برتر مینی گلف استان 2 روز در هفته زیر نظر مربی مینی گلف قم تمرینات 
آماده سازی خود را در زمینهٔ کسب تکنیک های مختلف و تمرینات آمادگی جسمانی سپری 
کردند تا در روز 21 تیرماه انتخابی نهایی برگزار و 3 بازیکن برتر معرفی شدند.نائب رئیس 
هیئت گلف استان قم خاطرنشان کرد: مهسا یزدانی فرد، نرگس جعفری و سمانه سعادتی 
سه گلف بازی هستند که در رقابت ده نفر حاضر در آخرین مرحله انتخابی عملکردی بهتر 
از سایرین داشتند و عنوان های اول، دوم و سوم را کسب کردند. ضرغام با ارائه این مطلب که 
مسابقات قهرمانی کشور در تاریخ 5 تا 8 مرداد به میزبانی آذربایجان شرقی و در تبریز برگزار 
خواهد شد تأکید کرد: راحله لطفی به عنوان مربی در کنار نفرات حاضر در اردوی آماده سازی 
گلف بازان قمی حضورداشته و نظارت و رسیدگی به تمرینات ورزشکاران را در این دو مرحله 

از اردوی آماده سازی بر عهده داشته است. 

دو مدال طلا و برنز نمایندگان قم در 
رقابت های بوکس قهرمانی کشور

بوکسورهای نونهال قم در رقابت های قهرمانی بوکس نونهالان کشور با کسب دو مدال 
طلا و برنز به کار خود پایان دادند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، دومین دوره جشنواره 
بوکس نونهالان کشور با حضور 69 بوکسور از 28 استان طی  روز های 21 و 22 تیرماه در 
استان مرکزی و شهر اراک برگزار شد. تیم بوکس استان قم با توجه به سهمیه استان ها با 
دو نمیانده در دومین دوره جشنواره بوکس نونهالان کشور حضور داشت که درنهایت نیز با 
کسب دو مدال طلا و برنز نیز به کار خود پایان داد.امیرحسین احمدی در وزن 49 کیلوگرم 
با برتری مقابل نمایندگان مرکزی و همدان صاحب گردن آویز طلا شد و علیرضا متین پور 
نیز در این مسابقات صاحب عنوان سومی و مدال برنز شد.مهدی یعقوب لو به عنوان مربی 

کار هدایت تیم بوکس نونهالان استان قم را در این رقابت ها برعهده داشت.

تاج: 

بهترین برند البسه را برای تیم ملی انتخاب می کنیم
رییس فدراسیون فوتبال اعلام کرد: ما به دنبال آن 
هستیم تا فروش بلیت اینترنتی رقابت های لیگ فصل 
شانزدهم را برای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در 
اختیار این دو باشگاه قرار دهیم و دیگر بلیت فروشی از 

سازمان لیگ صورت نگیرد. 
فدراسیون  رییس  تاج،  مهدی  گزارش  ایسنا،  به  
فوتبال در حاشیه مراسم رونمایی از صندلی های طبقه 
دوم مجموعه ورزشی آزادی در پاسخ به یکی از پرسش  
خبرنگاران مبنی بر این که هنوز مشخص نیست اتمام 
صندلی گذاری مجموعه آزادی در بیستم مرداد به اتمام 
برسد یا یکم شهریور ماه، اظهار کرد: اولویت ما بیستم 
مرداد ماه بود و در این زمینه  نیز تلاش زیادی صورت 
گرفته است. به  هر حال با توجه به این که یازدهم 
شهریور ماه ما میزبان برگزاری مرحله مقدماتی جام 
جهانی فوتبال هستیم حتی اگر یکم شهریور ماه نیز 
به اتمام برسد از نظر ما راضی کننده است. مهم آماده 
سازی ورزشگاه برای بازی با قطر است و ما بیستم مرداد 
ماه را اعلام کرده ایم. با این حال اگر یکم شهریور ماه 
ورزشگاه آزادی به ما تحویل داده شود باز هم راضی 

هستیم و هیچ مشکلی را ایجاد نمی کند.
 رییس فدراسیون فوتبال با اشاره به این که از فردا 
شماره گذاری صندلی ها آغاز می شود، گفت: برای این 
که بتوانیم همزمان با اتمام صندلی گذاری کار شماره 
گذاری نیز انجام شود سازمان لیگ از فردا )چهارشنبه( 

کار شماره گذاری را آغاز خواهد کرد.
 مهدی تاج در ادامه خاطر نشان کرد: ما به دنبال 
پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه های  تا  هستیم  آن 
مسئولیت فروش بلیت فصل جدید رقابت های لیگ 
را بر عهده بگیرند و دیگر در این زمینه سازمان لیگ 
هیچ مسئولیتی را بر عهده نداشته باشد. البته این مساله 
زمانی امکان پذیر است که این دو باشگاه زمینه فروش 
بلیت اینترنتی را برای تماشاگران فراهم کنند و ما از آنها 
خاطر جمع باشیم که تا در روز مسابقه دچار مشکل 
نشویم. اگر این دو باشگاه رغبت خود را اعلام کنند 
و زمینه های لازم را به وجود بیاورند تا از نظر مسائل 

امنیتی دچار مشکل نشویم، به احتمال زیاد مسئولیت 
فروش بلیت ها از سازمان لیگ گرفته خواهد شد و به 
دست این دو باشگاه واگذار خواهد شد. ما همچنین به 
دنبال این هستیم که این مساله بلیت فروشی در سایر 
باشگاه ها نیز رخ دهد تا بتوانیم مسئولیت بلیت فروشی 
را از گردن خود ساقط کرده و در اختیار باشگاه ها قرار 

دهیم.
 رییس فدراسیون فوتبال  یکی از مشکلات مجموعه 
آزادی را مشکل بخش VIP اعلام کرد و گفت: در 
گذشته و در جریان مسابقات لیگ به خاطر ارزان 
بودن جایگاه VIP، تماشاگران ترقه می انداختند و 

مشکلات زیادی را ایجاد می کردند. ما سعی کردیم 
بلیت VIP را به 50 هزار تومان افزایش دهیم تا امکان 
حضور همه افراد در این جایگاه وجود نداشته باشد. 
این کار را کردیم و روند موفقی داشتیم. من از تمام 
باشگاه ها می خواهم که بلیت فروشی جایگاه VIP خود 
را با قیمت واقعی انجام دهند تا در آینده با مشکلات 

خاصی مواجه نشوند.
 وی درباره سفر تیم  ملی فوتبال به ایتالیا، تصریح 
کرد: اردوی ایتالیا قطعی است و ما در آنجا دو بازی 
تدارکاتی انجام خواهیم داد، ضمن این که قبل از سفر 
تیم  ملی فوتبال به قطر چهار بازی لیگ انجام می شود 

که برای آماده سازی تیم  ملی فوتبال برای مقابله با 
قطر کافی است. 

مهدی تاج در رابطه با انتخاب کاظمی به عنوان 
سرپرست سازمان لیگ و انتقاداتی که از سوی رسانه ها 
صورت گرفته است در ادامه، بیان  کرد: من به رسانه ها 
توصیه می کنم اخلاق حرفه ای را رعایت کنند. کاظمی 
یک فرد با تجربه و دوست داشتنی است و همه اعضای 
هیات رییسه تا به امروز از انتخاب های من استقبال 
کرده اند. او 65 سال دارد و دیگر نمی تواند در پست 
ریاست حضور داشته باشد. ما وی را به عنوان سرپرست 
فرد  وی  که  می کنم  فکر  من  و  کرده ایم  انتخاب 

شایسته ای در این سمت است. ضمن این که تا به امروز 
هر انتقادی در خصوص آصفی، عابدینی و سایر افراد 
داشته ام سعی کردم آهسته و پیوسته حرکت کنم و 
انتخاباتم بر اساس مبنای منطقی و درست باشد. تصور 

می کنم که تا به امروز مسیر درستی را پیش رفته ام.
 وی در رابطه با البسه  تیم  ملی گفت: لباس اول 
تیم  ملی نه تنها مورد تایید من نبود،  بلکه مورد تایید 
کارلوس کی روش هم نبود. ما طی رایزنی هایی که با 
سایر برندهایی دیگر انجام دادیم سعی خواهیم کرد 
بهترین برند را برای لباس تیم  ملی انتخاب کنیم و در 

این زمینه  نیز نگران نیستیم.
 رییس فدراسیون فوتبال همچنین در ادامه در رابطه 
با کمپ تیم  ملی نیز، خاطر نشان کرد: طی بازدید 
کوچکی که دیروز از این کمپ داشتم، انبار تیم  ملی 
ساماندهی شده ، استخر، سونا و سالن بدنسازی برای 
تمام تیم ها آماده است و حتی باشگاه ها نیز می توانند از 

خدمات کمپ تیم  ملی استفاده کنند. 
تاج در رابطه با تغییر محل ساختمان ایفمارک نیز 
گفت:  جابه جایی که در این زمینه  صورت گرفت، 
برای ایفمارک بسیار عالی و راضی کننده است. این 
مرکز از قبل نیز مرکز تیم های ملی بود و فکر نمی کنم 
که در این زمینه  مشکلی بین رییس ایفمارک و 
کارلوس کی روش وجود داشته باشد. هر کسی بنا دارد 
سر جای خود مستقر باشد. من خودم نیز راضی هستم 

و هیچ مشکلی در این زمینه  وجود ندارد. 
رییس فدراسیون فوتبال در رابطه با حضورش در 
اردوی تیم  ملی کشتی، افزود: دیروز طی صحبتی که 
با اردو نشینان و محمد بنا داشتم، شرایط بسیار خوبی 
داشتند و در این اردو خبرنگاران از من سوال کردند 
که تیم  ملی با هواپیمای چارتر می گیرید و من گفتم 
که بله  و روزنامه ها تیتر زدند که تاج در اردوی تیم 
 ملی کشتی اظهار کرده که چارتر هواپیما برای تیم  ملی 
می گیریم. واقعا این گونه مسائل گفتن ندارد و برای 
رسانه ها مناسب نیست که چنین تیترهایی را عنوان 

کنند.

برای اعزام مربیان محدودیت داریم؛

کیومرث هاشمی: پتانسیل مدال آوری کاروان المپیک ایران بالاست

عابدینی:

سهمیه سقوط و صعود تیم ها تغییر نمی کند

شوی تبلیغاتی همراه با شکنجه مردم؛

فوتبالی که تلویزیون برایش تصمیم می گیرد وحقش را هم »خوب« می خورد!

رئیس کمیته ملی المپیک با تاکید بر اینکه کاروان ایران در سه رشته کشتی، وزنه برداری و 
تکواندو شانس قطعی کسب مدال در المپیک ریو دارد، گفت: پتانسیل مدال آوری کاروان ایران 

بالاست.
کیومرث هاشمی در جریان بازدید از تست گیری از ملی پوشان دوچرخه سواری برای حضور در 
بازی های المپیک ریو اظهار کرد: از آنجا که رکاب زنان در مراحل تست نهایی هستند، آمدیم تا 
از نزدیک در جریان وضعیت آنها قرار بگیریم. به اعضای تیم خداقوت می گوییم،. آنها کار سختی 
دارند. دوچرخه سواران و دیگر ملی پوشان در سایر رشته ها در روزهای پایانی آماده سازی برای 

المپیک ریو به سر می برند و همگی تلاش دارند تا حضوری موفق در این بازی ها داشته باشند.
وی با یادآوری عملکرد خوبی که رکاب زنان ایران در بازی های آسیایی اینچئون داشته و موفق 
به کسب مدال هم شده اند، تصریح کرد: عملکرد آنها در آن بازی ها تاثیر زیادی بر وضعیت کاروان 
داشت. امید داریم رکاب زنان ما بتوانند در المپیک نیز خوب پیش رفته و عملکرد قابل قبولی 
داشته باشند. البته دوچرخه سواری رشته ای سخت و سنگین است. دوچرخه سواری ایران حرف 
اول را در قاره آسیا می زند و در المپیک هم تلاش می شود تا بتواند هر دوره بهتر از دوره قبل شود.

رئیس کمیته ملی المپیک ابراز امیدواری کرد که رکاب زنان ایران در المپیک ریو بتوانند نتیجه 
تلاش های خود را گرفته و رکوردهای بهتری نسبت به ادوار گذشته ثبت کنند.

وی ادامه داد: توقع نداریم رکاب زنان ما مثل ورزشکاران خیلی از رشته های دیگر مدال بگیرند. 
در کل همین که در بسیاری از رشته ها صاحب سهمیه شده ایم خوب است و امید داریم نتایج 

خوبی هم بگیریم.
هاشمی در بخش دیگری از صحبت های خود در مورد پیش بینی عملکرد کاروان ایران در 
المپیک ریو اظهار داشت:  در سه رشته کشتی، وزنه برداری و تکواندو قطعا مدال می گیریم، البته 
در کشتی هنوز به ترکیب نهایی نرسیده ایم، اما فرصت داریم تا ترکیب نهایی را اعلام کنیم. در 
برخی از رشته ها هم مثل تیراندازی امید به کسب مدال داریم. در مجموع پتانسیل مدال آوری در 
کاروان اعزامی به المپیک بالاست. امیدوارم مجموعه عوامل دست به دست هم داده و بتوانیم نتایج 

خوبی بگیریم. به خصوص اینکه رنگ مدال ها در جایگاه کاروان ایران تاثیرگذار است.
 وی در مورد اعزام مربیان در رشته های مختلف به المپیک ریو و اینکه تکلیف مربیان در برخی 
رشته ها هنوز مشخص نیست، گفت: در جریان جزئیات این موضوع برای رشته های مختلف 
نیستم، اما در مجموع تقسیم بندی برای اعضای کادر فنی و اعزام آنها محدودیت دارد. بر مبنای 
سیاست های کلی کمیته ملی المپیک، اولویت اصلی برای اعزام مربیان در مورد رشته های مدال آور 
است، رشته هایی که امید به کسب مدال داریم و رشته های دیگر، در اولویت های دوم و سوم قرار 
دارند. به طور کلی سعی داریم با هماهنگی فدراسیون ها عدالت را رعایت کرده و طوری برنامه ریزی 

کنیم که حقی از هیچ ورزشکاری ضایع نشود.

رئیس کمیته ملی المپیک در مورد وضعیت احسان حدادی که در المپیک لندن مدال  گرفت، 
گفت: موضوع اصلی اینجاست که دوومیدانی کاران برای المپیک لندن از دو گروه آ و ب صاحب 
سهمیه شده اند، اما برای المپیک ریو روند کسب سهمیه آنها سخت بود، با این حال به لحاظ 
کسب سهمیه عملکرد خوبی از این رشته شاهد بودیم. در مورد احسان حدادی هم باید بگویم 
به لحاظ جسمانی وی نسبت به گذشته وضعیت بهتری دارد، قضاوت اصلی بر عهده کادر فنی، 
فدراسیون و مربی این ورزشکار است، اما این امید را داریم که احسان حدادی همچون لندن در 

ریو هم مدال بگیرد.
هاشمی یادآور شد: تا پیش از المپیک اگر واریزی جدیدی برای کمیته ملی المپیک انجام 
شود، حتما یک مرحله تخصیص دیگر به فدراسیون ها انجام خواهد شد، اما به طور کل و با توجه 
به تخصیص های صورت گرفته، فدراسیون ها برای پیشبرد کارهای خود دغدغه ای به لحاظ مالی 

ندارند، به خصوص تامین بخش بیشتر هزینه های اعزام بر عهده کمیته ملی المپیک است.
رئیس کمیته ملی المپیک تاکید کرد که در جریان بازی های المپیک و برای مدال آوری کاروان 
ایران باید منتظر رقابت های هفته دوم باشیم. در هفته اول ورزشکارانی از ایران به میدان می روند 

که امید زیادی به مدال آوری آنها نیست.

عضو هیات رئیسه سازمان لیگ با بیان اینکه تعداد تیم های 
سقوط کننده به لیگ دسته اول دو تیم است، گفت: نمی دانم 
چرا در مراسم قرعه کشی اعلام شد سهمیه تیم های سقوط 

کننده و صعود کننده دو و نیم است.
امیر عابدینیدرباره اینکه غلامرضا بهروان در مراسم قرعه 
کشی لیگ برتر اعلام کرد دو و نیم تیم از لیگ برتر به دسته 
اول سقوط می کنند و دو و نیم تیم از دسته اول به لیگ برتر 
می آیند، گفت: سازمان لیگ کاملا مخالف این موضوع است و 
چنین چیزی بر خلاف مصوبات ما است. احتمالا مهدی تاج 
تصور کرده سازمان لیگ با چنین موضوعی موافقت کرده است 
در حالی که اینطور نیست و قطعا سهمیه سقوط و صعود تیم ها 

تغییر نمی کند.
وی افزود: امسال دو تیم به لیگ برتر می آیند و دو تیم هم 
به لیگ دسته اول سقوط می کنند. نمی دانم نیم سهمیه از کجا 

آمد.
وقتی  کرد:  لیگ خاطرنشان  سازمان  رئیسه  هیات  عضو 
سهمیه سقوط و صعود، دو و نیم تیم باشد، باعث ایجاد وهن 
می شود. این عدالت نیست و ظلم به لیگ برتر است. تیمی که 
می خواهد به لیگ برتر بیاید باید در لیگ دسته یک، اول یا دوم 
شود. نیم سهمیه نداریم. از اینطرف هم فقط دو تیم آخر لیگ 

به دسته اول می روند.
عابدینی درباره اینکه گویا این مصوبه در فدراسیون فوتبال وتو 

شده است، تصریح کرد: چنین چیزی نیست. اصلا در فدراسیون 
فوتبال سهمیه دو و نیم تیم مصوب نشده است. من نماینده 
سازمان لیگ در فدراسیون فوتبال هم هستم و این موضوع را 

ندیدم. احتمالا به مهدی تاج اطلاعات غلط داده اند.
وی ادامه داد: ما برای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال احترام 
قائلیم و مصوبات آنها هم قابل احترام است ولی به شرطی که به 
اختیارات ما لطمه نزند. حرفمان این نیست که مصوبات سازمان 
لیگ وحی مُنزل است ولی به هر حال چیزهایی که در حیطه 

اختیار سازمان لیگ است را انجام می دهیم.
عضو هیات رئیسه سازمان لیگ خاطرنشان کرد: من مطمئنم 
که افزایش تعداد تیم های سقوط و صعود کننده در فدراسیون 
فوتبال مصوب نشده است و اکثریت هیات رئیسه با آن موافق 

نیست.
عابدینی در پاسخ به این سئوال که »پس چه کسانی به دنبال 
افزایش تعداد سهمیه هستند و چه هدفی را دنبال می کنند؟« 
گفت: اینها کسانی هستند که نمی خواهند به کار فکری و 
جمعی بها بدهند. من امروز با مهدی تاج هم صحبت کردم. 
او گفت چنین چیزی در فدراسیون مصوب نشده است. تاج 
خودش تاکید داشت که سهمیه دو تیم برای صعود و دو تیم 
برای سقوط در سازمان لیگ تصویب شده و هیچ چیز جدیدی 

در فدراسیون در این خصوص مطرح نشده است.
وی تاکید کرد: ما مخالف برگزاری بازی پلی آف هستیم چون 
چنین مسابقاتی باعث ایجاد وهن است. در پلی آف ممکن است 
اتفاقات غیر فوتبالی رخ بدهد. ما باید باب ابهام را ببندیم و جلوی 

آنرا بگیریم.

برنامه مسابقات فوتبال لیگ برتر سالهاست براساس ساعت پخش برنامه های تلویزیونی تنظیم 
می شود و حالا در آستانه لیگ شانزدهم این تحت تاثیر بودن به اوج خود رسید و مراسم قرعه 

کشی نیمه شب برگزار شد!
مراسم قرعه کشی شانزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر در شرایطی برگزار شد که برای 
نخستین بار در تاریخ برنامه مسابقات نیمه های شب مشخص شد تا یک بار دیگر تلویزیون سلطه 
اش برای رشته پردرآمد را ثابت کند و نشان دهد که هنوز مسئولان تلویزیون هستند که برای 

فوتبال تعیین تکلیف می کنند نه مسئولان فدراسیون سازمان لیگ.

مهدی تاج که در سازمان لیگ هم تحت تاثیر تصمیمات مسئولان تلویزیون برای چیدن برنامه 
های لیگ بود، این بار هم که رئیس فدراسیون است بازهم برنامه قرعه کشی لیگ شانزدهم را در 

ساعتی گذاشت که در هیچ کجای دنیا سابقه ندارد.
تلویزیون که سالهاست حق فوتبال را می خورد و ساعت ها برنامه هایش را با همین مسابقات 
پرمی کند و البته پولش را به جای دادن به اهالی این رشته در جیبش می گذارد، این بار هم هر 
کاری خواست با مسئولان فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ کرد. تلویزیون اخبارش را پخش کرد، 
میان برنامه هایش را رفت، سریال های خسته کننده اش را هم نمایش داد و وقتی دیگر برنامه 
ای نداشت زمان پخش زنده اش را به فوتبال داد. آنهم ساعت 23 که شروع مراسم بود و به نیمه 

های شب هم کشید.
جدا از سایه سنگینی که تلویزیون بر تصمیم گیری برای فوتبال انداخته است، این برنامه یکی 
از زشت ترین انواع برنامه های تبلیغاتی برای یک شرکت مخابراتی بود که روی اعصاب مردم بود 

و همراه با شکنجه روحی مخاطبان شده بود.
نحوه تبلیغاتی که در قرعه کشی لیگ برتر انجام شد در هیچ قالب استاندارد و یا برنامه های 
تلویزیون نمی گنجد. فوتبال خودش را به تلویزیون واگذار کرده و تلویزیون هم به خاطر بی پولی و 
اوضاع بد اقتصادی خودش را در اختیار یک اپراتور قرار داده تا هر طور که می خواهد روی اعصاب 

مردم برود و هرکاری دلش می خواهد بکند؛ فقط پول بدهد کافی است!
قرعه کشی لیگ شانزدهم در شرایطی به پایان رسید که بسیاری از علاقمندان به فوتبال 
خواب بودند و آنهایی هم که در سالن بودند یک مراسم سطح پایین را تماشا کردند که یک شوی 

تبلیغاتی بود و فقط مسئولان اپراتور توانستند از ان لذت ببرند.
سالی که نکوست از بهارش پیداست و از همین حالا باید نگران برنامه زمانبندی مسابقات بود 

که ساعت بازیها را بازهم تلویزیون تعیین خواهد کرد.
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در تازه ترین عکس فضایی گرفته شده از زمین، حمله جلبکهای سمی به فلوریدا به تصویر 
کشیده شده که تعجب دانشمندان را به همراه داشته است.

 این روزها بزرگترین دریاچه آب شیرین فلوریدا مورد تهاجم جلبکها واقع شده و این 
وضعیت عجیب حالا در یکی از تصاویر ماهواره ای ناسا به وضوح دیده می شود.

 Lake این تصویر به روشنی نشان می دهد که جلبکهای سبز و آبی دریاچه آب شیرین
Okeechobee را پوشانده اند. نکته نگران کننده این است که این جلبکها سمی هستند و 

محدوده ای به وسعت 85 کیلومتر مربع را احاطه کرده اند.
این جلبکها دریاچه آب شیرین Okeechobee را که 1913 کیلومتر مربع وسعت دارد مورد 

تهاجم خود قرار داده اند. این دریاچه دومین دریاچه بزرگ آمریکا محسوب می شود.
این جلبکها از نوع ارگانیسمهای تک سلولی بوده و cyanobacteria نام دارد که حالا در 
تصویر گرفته شده توسط Operational Land Imager که بر روی ماهواره Landsat 8 نصب 

شده دیده می شوند.
محققان عوامل مختلفی را برای شکل گیری این وضعیت عنوان می کنند که از آن جمله 
می توان به آلودگی های مختلف و کودهای نیتروژن دار اشاره کرد. همچنین گرم شدن آب 

دریاچه شرایط مساعدتری برای رشد این جلبکها فراهم می کند.

این ماشین پدالی 12 پا را ببینید+تصاویر

ساخت روبات مقاوم در برابر انفجار گاز

حذف ترکیبات رنگی از پساب با نانوساختارهای حفره دار
پژوهشگران دانشگاه شهید بهشتی نانو جاذبی تولید کردند 
از  رنگی  ترکیبات  جداسازی  منظور  به   آن  از  می توان  که 

پساب های صنعتی استفاده کرد.
 بسیاری از رنگ های تجاری به دلیل داشتن ساختار پیچیده 
و حلالیت بالا در آب، سمی و غیرقابل تجزیه  زیستی هستند. 
به همین دلیل به  عنوان ترکیبات آلی خطرناک برای محیط 

 زیست در نظر گرفته می شوند.
حذف رنگ نه  تنها به دلیل حفاظت از منابع آب، بلکه به دلیل 
حفظ سلامتی انسان و دیگر موجودات زنده لازم و ضروری 
است. اگرچه روش های مختلفی برای تصفیه به کار گرفته 
می شوند، اما برخی ا آنها به دلیل هزینه  بالا، کارایی ضعیف 
تجزیه، تولید آلودگی ثانویه و فناوری پیچیده با محدودیت هایی 
مواجه  هستند. ازاین رو، روش های جدید بر مبنای استفاده از 

جاذب ها شکل گرفته اند.
زینب سلحشور از محققان دانشگاه شهید بهشتی از اجرای 
طرح تحقیقاتی در این زمینه خبر داد و گفت: بیش از 100 
هزار رنگ تجاری در صنایع مورد استفاده قرار می گیرد که بین 
10 تا 15 درصد آنها از طریق دفع فاضلاب وارد محیط  زیست 

می شود.
وی به بیان اهداف اجرای این طرح پرداخت و یادآور شد: 
هدف از انجام این طرح، سنتز یک نانو جاذب حفره دار جدید 
به  منظور جذب و جداسازی ترکیبات رنگی موجود در پساب 
صنایعی همچون صنایع رنگرزی، نساجی، کاغذ و چرم بوده 

است.
سلحشور استفاده از این نانوجاذب حفره دار را موجب حذف 
کارآمد آلاینده های رنگی از پساب صنعتی دانست و اضافه کرد: 

این موضوع موجب می شود هزینه های مربوط به تهیه  آب مورد 
نیاز این صنایع کاهش قابل  توجهی داشته باشد و آب تصفیه  

شده به چرخه  صنعت بازگردد.
این محقق با تاکید بر این که در این طرح یک جاذب 
سیلیسی با ساختار متخلخل سنتز شد، خاطرنشان کرد: به  
منظور افزایش کارایی این جاذب ها، به  وسیله  گروه های دندریمر 

آمینی عامل دار شدند.
بالا به مکان های فعال به دلیل  به گفته وی، دسترسی 
نانوکانال های منظم و منافذ یکنواخت، افزایش کارایی با تغییر 

شیمی سطح، نرخ بالای اتصال آنالیت درون ساختار متخلخل 
به دلیل آرایش فضایی منظم کانال ها، ثبات بالای مکانیکی و 
هیدروترمال از ویژگی های بارز نانومتخلخل سیلیسی به شمار 

می رود.
این طرح در قالب پایان نامه  کارشناسی ارشد زینب سلحشور 
و با راهنمایی دکتر افسانه شهبازی از دانشگاه شهید بهشتی 
تهران و با همکاری یکی از شرکت های تولیدی انجام  شده که 
تحت عنوان پایان نامه  مورد نیاز صنعت به تأیید داوران ستاد 

ویژه  توسعه  فناوری نانو نیز رسیده است.

رباتی با کفش های کتانی
تقلید از تحرک انسان از قدیم برای رباتیک کاران یک کار مشکل بوده اما اکنون به نظر 

می رسد محققان موسسه فناوری جورجیا توانسته اند بر آن فائق آیند.
محققان موسسه فناوری جورجیا یک ربات انسان نما به نام DURUS طراحی کرده اند که 

به شیوه مشابه انسان روی تردمیل راه می رود.
محققان آزمایشگاه امبر موسسه فناوری جورجیا همچنین طی طراحی جالبی، یک جفت 

کتانی به ربات مذکور پوشانده اند تا حرکت آن را بیشتر شبیه انسان نشان دهند.
دقت این ربات در تقلید از شیوه تحرک انسان بیشتر از سایر ربات ها بوده و برای راه رفتن، 
ابتدا پاشنه پا را بر زمین می گذارد و با انگشتان پا، خود را به جلو می راند. این شیوه راه رفتن 

برای یک ربات، کاملا جدید است.
محققان یک جفت پای فلزی قوس دار با یک جفت کتانی آدیداس را به DURUS افزودند 
که به آن کمک کرد تا پس از چهار روز آزمایش توانست شیوه راه رفتن را یاد بگیرد. این ربات 
همچنین بین مچ پا و پای خود از فنرهایی برخوردار است که مانند تاندون عمل می کنند. 
این فنرها به آن اجازه می دهند تا انرژی مکانیکی را از ضربه پاشنه پا ذخیره کرده و برای جلو 

رفتن استفاده کند.
ربات جدید کارآمد محققان می توان به ساخت پروتزها و اسکلت های خارجی رباتیک برای 

کمک به معلولان منجر شود.

تماشای حمله جلبکهای سمی به فلوریدا از فضا

یک ماشین پدالی 12 پا برای اولین بار توسط یک هنرمند هلندی طراحی شد.
 ماشین پدالی Beest توسط تئو جانسن، هنرمند هلندی طراحی و ساخته شده 
است. طول این ماشین حدود 2.5 متر است و با استفاده از  مجموعه 12 پا و مکانیسم 

پیچیده حرکتی به طور کاملا نرم و پیوسته حرکت می کند.
آدام سَوج، مجری سابق برنامه تلویزیونی پربیننده "افسانه زدایان" برای اولین بار 

ماشین پدالی با 12 پا را آزمایش کرد.
سَوج در مورد ویژگی های ماشین پدالی عنوان کرد: حرکات زیبا و پیوسته مجموعه 
12 پا دوچرخه پدالی حاکی از ذهن خلاق و تفکر هوشمندانه سازنده این وسیله 

است.
وی افزود: با روی کار آمدن ربات های مجهز به چرخ هیچ وقت مزایای سیستم 
حرکتی با بازوهای محرک فراموش نخواهد شد، چرا که سیستم های مبتنی بر چرخ 
محدودیت های حرکتی و تعادلی دارند، اما با استفاده از سیستم های رباتیک بر اساس 
پا و بازوهای رباتیک مشکلات حرکتی ربات ها در شرایط نامسطح زمین برطرف 
می شود. سازنده دوچرخه دوازده پا عنوان کرد: ساخت این دوچرخه تنها در سه روز 
انجام شده و جنس سازه اصلی آن از لوله های سبک  وزن تفلون است. برای درک بهتر 
عملکرد هماهنگ مجموعه 12 پا، در انتهای هر پا یک کفش ورزشی قرار داده شد تا 

بینندگان پیچیدگی حرکات این وسیله را بهتر درک کنند.

نسل جدیدی از روباتهای سیار ساخته شده که با ورود به محیط های آلوده به گاز، مانع از شکل گیری انفجار و بروز حوادث 
شدید می شوند.

 Sakura درحالی که در محیط های آلوده به گاز کوچکترین جرقه یا حرارتی می تواند به بروز یک فاجعه منجر شود، روبات 
No. 2 بدون هیچگونه محدودیتی وارد این نوع مکانها شده و از بروز حوادث سخت جلوگیری می کند.

این فناوری جدید توسط صنایع سنگین میتسوبیشی و با همکاری انستیتو فناوری Chiba طراحی و ساخته شده است.
Sakura No. 2 یک روبات کنترل از راه دور و متحرک است که مهمترین ویژگی آن مقاوم بودن در برابر انفجار است. از این رو 
می توان آن را یکی از بهترین ابزارهای کاربردی در محیط هایی دانست که مملو از گاز شده اند، جایی که کوچکترین جرقه ای 
به شکل گیری انفجاری مهیب منجر خواهد شد.این روبات کاربردهای فراوانی در صنایع مختلف خواهد داشت که از آن جمله 
می توان به تونلهای زیرزمینی، پالایشگاههای نفت، تأسیسات تولید مواد شیمیایی مختلف، میادین گازی و حتی خانه اشاره کرد.

طراحان در ساخت این روبات از پوشش مقاوم در برابر فشار و انفجار برای محافظت از باتریهای لیتیوم یونی، سیستم مدیریت 
مصرف باتری، موتور الکتریکی و سیستم کنترل کننده این روبات استفاده کرده اند.

این روبات 60 کیلوگرم وزن داشته و 1.2 کیلومتر بر ساعت حداکثر سرعت دارد. Sakura No. 2 به گونه ای ساخته شده که 
می توان آن را از فاصله 100 متری هم کنترل کرد.

8توصیه طلایی برای پیشگیری
 از انواع سرطان ها

در سرتاسر جهان افراد زیادی از سرطان رنج می برند و در موازات آن دانشمندان زیادی 
نیز وجود دارد که هر روز در آزمایشگاه ها زحمت می کشند تا با این بیماری مقابله کنند. 
این افراد هر روز به نتایج تازه ای نیز دست پیدا می کنند و هر روز مشخص می شود 
که پیشگیری از این بیماری بهترین راه مقابله با آن است.  در این مطلب 8 توصیه برای 

پیشگیری از این بیماری ارائه می دهیم. لطفاً با ما همراه باشید.
روغن زیتون ضدسرطانی فوق العاده

محققان در چربی های غیراشباع مونو روغن زیتون به خواص ضدسرطانی دست یافته 
اند. بدین ترتیب این روغن نه تنها برای سلامت قلب مفید است بلکه در پیشگیری از 
سرطان نیز موثر عمل می کند. نتایج پژوهش های جدید نشان می دهند که در کشورهای 
اروپای جنوبی که روغن زیتون جایگاه ویژه در برنامه غذایی مردم دارد شمار بیماران قلبی 
و مبتلایان به سرطان پایین تر از کشورهای اروپای شمالی است که روغن زیتون کمتری 

مصرف می کنند.
فولات برای پیشگیری از سرطان

کمبود فولات که از خانواده ویتامین B کمپلکس است می تواند با بروز سرطان در ارتباط 
باشد. مواد غذایی زیادی مانند اسفناج، گوجه فرنگی و آب پرتقال حاوی فولات هستند. 
میزان جذب متوسط فولات از طریق مصرف مواد غذایی 275 تا 375 میکروگرم است. 
برای بهره مندی از خواص فولات باید روزانه حدود 800 میلی گرم از آن مصرف شود. در 
نتیجه ممکن است برای پیشگیری از ابتلا به سرطان نیاز به مصرف مکمل )فولات 400 
میلی گرم( نیز باشد. مصرف این مکمل برای افرادی که روزانه بیش از 20 دقیقه در معرض 
آفتاب قرار می گیرند لازم است چون این میزان آفتاب باعث کاهش ذخیره فولات در بدن 
می شود. البته مصرف زیاد آن نیز توصیه نمی شود. بهتر است با پزشک مشورت کنید تا 

برایتان مکمل تجویز کند. 
مواد غذایی سرشار از سلنیوم برای مقابله با سرطان

ویتامین D باعث تقویت ژن p53 می شود که سلول های سرطانی بدخیم را تشخیص 
داده و آن ها را از بین می برد.سلنیوم یک ماده معدنی آنتی اکسیدانی است که در ترکیب 
با پروتئین به پیشگیری از ابتلا به سرطان کمک می کند. این ماده معدنی در سیر، اکثر 

ماهی ها و همچنین گردوی برزیلی به میزان قابل توجهی وجود دارد.
پوشاندن بدن برای پیشگیری از سرطان پوست

اکثر سرطان های پوست معمولًا در نیمه چپ بدن بروز می کند. می پرسید چرا؟ به 
دلیل رانندگی. شیشه اتومبیل ها فقط یک نوع از اشعه های ماورای بنفش را خنثی می 
کنند و آن هم UVA است و نه UVB. بنابراین بهتر است در حین رانندگی همیشه 
شیشه ماشین را بالا بدهید تا از تماس پوستتان با UVA تا حد امکان پیشگیری 
شود و برای مقابله با اثرات UVB حتماً از کرم ضد آفتاب با شاخص حفاظتی بالای 
SPF30(30( استفاده کنید. توصیه می کنیم به طور مرتب به پزشک متخصص پوست 
مراجعه کنید تا وضعیت خال های پوستی را که ممکن است سرطان زا شوند بررسی 
کند. حتماً به طور مرتب پوست خود را با دقت بررسی کنید و تغییرات احتمالی را با 

پزشکتان در میان بگذارید.
لیکوپن برای پیشگیری از سرطان

نتایج بررسی ها نشان می دهند که سس گوجه فرنگی می تواند احتمال بروز برخی 
سرطان ها را کاهش دهد. ترکیب فعالی که باعث پیشگیری از سرطان می شود لیکوپن 
نام دارد که یک کاروتنوئید شناخته شده به خاطر خواص آنتی اکسیدانی است. تمام 
محصولات غذایی که با گوجه فرنگی تهیه می شوند حاوی لیکوپن هستند. این ماده 
زمانی که گوجه فرنگی پخته شده باشد راحت تر و بیشتر جذب بدن می شود. توصیه 
می کنیم از مصرف سبزیجاتی مانند بروکلی و دیگر انواع کلم ها در کنار گوجه فرنگی 
و مشتقات آن غافل نشوید. چون این نوع کلم ها نیز حاوی ترکیبات ضدسرطان قوی 

هستند.
آسپیرین؛ درمانی معجزه گر برای پیشگیری از سرطان

محققان به این نتیجه رسیده اند که مصرف روزانه نصف قرص آسپرین می تواند خطر 
ابتلا به سرطان کولون، مری، پروستات، تخمدان و سینه را کاهش دهد. این کار ساده 
همچنین باعث کاهش خطر ابتلا به سرطان معده و حنجره نیز می شود. البته گفتنی 
است که آسپرین یا آسپیرین به عنوان یک دارو عوارض جانبی نیز دارد و نباید آن را بدون 
مشورت با دکتر با داروهای دیگر مصرف کنید. بنابراین توصیه می شود قبل از مصرف 

منظم آسپرین با پزشک مشورت کنید.
ویتامین D برای پیشگیری از ابتلا به سرطان

جذب کافی ویتامین D باعث کاهش خطر ابتلا به سرطان می شود چون این 
ویتامین به کنترل هر چه بهتر سلول های سرطانی کمک می کند. ترکیب فعالی 
که باعث پیشگیری از سرطان می شود لیکوپن نام دارد که یک کاروتنوئید شناخته 
شده به خاطر خواص آنتی اکسیدانی است. تمام محصولات غذایی که با گوجه فرنگی 
تهیه می شوند حاوی لیکوپن هستندویتامین D باعث تقویت ژن p53 می شود که 
سلول های سرطانی بدخیم را تشخیص داده و آن ها را از بین می برد. متأسفانه اکثر 
مردم به میزان کافی ویتامین D جذب نمی کنند. میزان نیاز بدن به این ویتامین در 
سنین زیر 60 سال 800 واحد بین المللی است. بعد از این سن نیاز بدن به 1000 
واحد بین المللی می رسد. توصیه می کنیم میزان ویتامین D بدنتان را با مصرف مواد 
غذایی به خصوص با مصرف شیر غنی شده با این ویتامین و مصرف ماهی افزایش 
دهید. حتماً روزانه به مدت 20 دقیقه در آفتاب پیاده روی کرده و در صورت نیاز 

مکمل مصرف کنید.
به کبدتان در پیشگیری از سرطان کمک کنید

کبد شما اصلی ترین ارگان سم زدای بدن است. به همین دلیل عاقلانه است که به 
عملکرد آن کمک کنید. به این منظور توصیه می شود مصرف برخی مواد غذایی مانند 
جوانه بروکلی، جلبک ها و سبزیجات سبز را افزایش دهید. این مواد غذایی همچنین باعث 
کاهش خطر ابتلا به سرطان پروستات، ریه و کولون می شوند. از دیگر مواد غذایی کمک 
کننده به کبد می توان به خانواده کلم ها، مواد غذایی سرشار از کولین، گیاه خار مریم و 

عصاره رزماری اشاره کرد.

نتایج پژوهش ها نشان می دهد؛

کاهش فشارخون با مصرف مکمل منیزیم
 بررسی مطالعات نشان می دهد مصرف مکمل منیزیم به کنترل فشارخون کمک 

می کند. 
به گزارش مهر، تحلیل و بررسی محققان دانشگاه ایندیانا امریکا نشان می دهد افرادی که 
در طول مطالعه مکمل منیزیم مصرف کرده بودند در مقایسه با کسانی که این مکمل را 

دریافت نکرده بودند، بعد از سه ماه فشارخون پایین تری داشتند.
دکتر یی کینگ سانگ، سرپرست تیم تحقیق، در این مورد می گوید: »مصرف مکمل 
منیزیم می تواند به عنوان گزینه ای برای کاهش فشارخون در افراد پرخطر یا بیماران 

فشارخونی درنظر گرفته شود.«
در مطالعه، محققان 34 مطالعه قبل که در مجموع شامل 2000 بیمار بود را مورد تجزیه 
و تحلیل قرار دادند. طول مدت تحقیقات از 3 هفته تا 6 ماه بود و هریک از شرکت کنندگان 

در طول مطالعه، بین 240 تا 960 میلیگرم منیزیم در روز دریافت کرده بود.
محققان دریافتند مصرف روزانه 368 میلیگرم منیزیم به مدت 3 ماه موجب کاهش 
فشار خون سیستولیک تا  mm Hg2 و فشارخون دیاستولیک تا mm Hg 1.8 می 

شود.
بعد از تحلیل بیشتر داده ها، محققان دریافتند مصرف روزانه 300 میلیگرم منیزیم 
به مدت یک ماه می تواند موجب کاهش فشارخون و افزایش میزان منیزیم در خون 

شود.
خاصیت منیزم در کاهش فشارخون در مطالعات آزمایشگاهی به اثبات رسیده است. این 
ماده معدنی به پیشگیری از تنگ شدن عروق خونی که موجب افزایش فشارخون می شود، 

کمک کرده و جریان خون را بهبود می بخشد.

محققان سوئیسی می گویند؛

فواید انار در تقویت ماهیچه ها و مقابله با پیری
به گفته محققان، انار دارای پتانسیل تقویت ماهیچه ها بوده و به مقابله با روند پیری 

کمک می کند. 
به گزارش مهر، یافته ها نشان می دهد زمانیکه ما آب انار می خوریم، در بدن مان 
موکلولی موسوم به »یورولیتین A« تولید می شود. زمانیکه این مولکول به روده ها می رسد، 
به سلول های ماهیچه کمک می کند تا از خودشان در مقابل روند پیری محافظت کرده و 

همچنین موجب افزایش حجم ماهیچه ها می شود.
با افزایش سن، سلول ها به شدت برای بازسازی میتوکندری )نیروگاه سلول ها( تلاش 
می کنند و دیگر قادر به انجام وظایف ضروری شان نیستند و بدین ترتیب در سلول تجمع 

می یابند.
این تنزل عملکرد بر سلامت بسیاری از بافت ها، از جمله ماهیچه ها، تاثیر می گذارد و 
به تدریج موجب تضعیف آنها در سنین بالاتر شده و منجر به بیماری های گوناگون مرتبط 

با افزایش سن می شود.
مشخص شده است که یورولیتین A مجددا توانایی سلول را برای بازسازی اجزای 

میتوکندری احیاء می کند.
پاتریک آبیشر، رئیس موسسه تحقیقاتی در سوئیس، در این باره می گوید: »تنها مولکول 
معروف که می تواند به بازسازی میتوکندری کمک کند، یورولیتین A است. این مولکول 

ترکیبی کاملا طبیعی است و تاثیر آن قوی و قابل اندازه گیری است.«
انجام این مطالعه بر روی موش ها نشان داد موش های مسن، با سن حدود 2 سال، که در 
معرض مصرف یورولیتین A قرار گرفته بودند، بعد از 8 تا 10 روز، میزان استقامت شان در 

حین دویدن در مقایسه با موش های مسن گروه کنترل، 42 درصد بهتر بود.

جرم گرفتن دندان به دلیل 7 خطا
جرم های دندانی نقش مهمی در بروز و پیشرفت پوسیدگی و عفونت ها و بیماری های 
مربوط به لثه ها دارند. به همین دلیل باید از تشکیل آنها روی دندان ها پیشگیری کنید. اما 
همه ما روزانه عادت ها و خطاهایی داریم که به این مسئله دامن می زنند. در این مطلب شما 

را با هفت خطایی که باعث جرم گرفتن دندان ها می شوند، آشنا می کنیم.
خطای شماره یک: فقط یک بار در روز مسواک می زنید

مسواک زدن باعث می شود که پلاک های دندانی که نرم و چسبنده بوده و از بزاق، باقیمانده 
مواد غذایی و باکتری ها تشکیل شده اند از بین بروند. اگر این پلاک ها به خوبی از سطح دندان 
پاک نشوند، کلسیفیه شده )رسوب املاح کلسیم( و به جرم دندان تبدیل می شوند.  اگر متوجه 
شده اید که دندان هایتان با سرعت بیشتری جرم می گیرد، باید به جای یکبار، دو بار در روز و 
هر بار به مدت حداقل دو دقیقه با مسواکی نرم مسواک بزنید. لازم است که این کار را با دقت 
انجام دهید. دندان های بالا و پایین را به طور جداگانه مسواک بزنید و همیشه از طرف لثه ها 

به سمت دندان ها پیش بروید. نباید مسواک زدن بخش داخلی دندان ها را فراموش کنید.
خطای شماره دو: مواد غذایی شیرین و چسبناک زیادی مصرف می کنید

مواد غذایی چسبناک و شیرین مانند سوهان، گز و ... باعث تشکیل پلاک دندان می شوند، 
چون به سطح دندان ها می چسبند. هر چه میزان این پلاک ها بیشتر شود، به این معنی است 
که احتمال جرم گرفتن دندان ها نیز بالا می رود.  برای داشتن دندان ها و لثه های سالم لازم 
است که هر شش ماه یکبار و در برخی موارد خاص، بیش از این دندان هایتان را جرمگیری 
کنید. برای پیشگیری از این مشکل باید از مصرف زیاد مواد غذایی شیرین و چسبناک مانند 
موز، میوه های خشک، پاستیل و غیره بپرهیزید و بعد از مصرف، دندان هایتان را مسواک بزنید. 
اگر امکانش نیست حداقل بعد از مصرف این مواد غذایی، دهانتان را با آب شستشو دهید تا 

بقایای مواد غذایی از روی دندان ها پاک شوند.
خطای شماره سه: از خمیردندان استفاده نمی کنید

برخی افراد فکر می کنند مسواک زدن به معنای سابیدن دندان ها است. اکثر افراد نیز بدون 
خمیردندان و با بی دقتی تمام مسواک می زنند. درست است که استفاده از خمیردندان الزامی 
نیست، اما این ماده به پیشگیری از جرم دندان ها کمک زیادی می کند. همه خمیردندان ها 
حاوی ذرات سیلیس هستند که به عنوان یک ماده سابنده در فرمولاسیون آنها استفاده می 
شود و کار زدودن پلاک دندانی را ساده تر می سازد.  توصیه می کنیم به جای استفاده از 
خمیردندان های موسوم به ضدجرم، از خمیردندان های حاوی  فلوئور استفاده کنید که در 
پیشگیری از پوسیدگی دندان ها نیز موثر هستند. خمیردندان های ضدجرم به دلیل اینکه 
به دفع پلاک دندان ها و باکتری های تشکیل دهنده آن کمک می کنند، با این نام خوانده 
می شوند. اگر شما دچار مشکلات دهانی مانند مشکلات مربوط به لثه ها یا حساسیت دندانی 

هستید، برای انتخاب خمیردندان مناسب با دندانپزشک مشورت کنید.
خطای شماره چهار: جرمگیری نمی کنید

خیلی از افراد از جرمگیری وحشت دارند و آن را عاملی برای خراب شدن دندان ها می دانند. 
اما جرمگیری که توسط دندانپزشک انجام می شود باعث رفع جرم های موجود روی دندان ها 
و زیر لثه می شود و تاثیر پیشگیرانه نیز دارد. در واقع مناطقی که دارای جرم باشند، راحت تر 
پلاک ها را نیز به خود جذب می کنند و دوباره جرم بیشتری روی هم انباشته می شود.  برای 
داشتن دندان ها و لثه های سالم لازم است که هر شش ماه یکبار و در برخی موارد خاص، بیش 

از این دندان هایتان را جرمگیری کنید. پزشک متخصص بیشتر راهنمایی تان خواهد کرد.
خطای شماره پنج: از نخ دندان استفاده نمی کنید

باروهای رایج غلطی در خصوص نخ دندان وجود دارد و خیلی از افراد سراغ آن نمی روند. اما 
تمیز کردن فضای بین دندان ها با کمک نخ دندان برای تکمیل کار مسواک لازم و ضروری 
است. این کار باعث می شود که پلاک های دندانی فضای غیرقابل دسترس مسواک، یعنی بین 
دندان ها و زیر کناره های لثه ها که باعث تشکیل  جرم در این مناطق می شوند از بین بروند.  
متخصصان توصیه می کنند که روزانه یک بار و شب ها برای تکمیل تاثیر مسواک، فضای بین 
دندان ها را به کمک نخ دندان تمیز کنید. این کار به ویژه برای افرادی که از مشکلات مربوط 
به لثه رنج می برند لازم است. فضای باز بین دندان ها )که در برخی موارد به دلیل افتادن دندان 

ایجاد می شود( جزو مناطقی هستند که بیشترین پلاک را به خود می گیرند.
خطای شماره شش: سالانه حداقل یکبار به دندانپزشک مراجعه نمی کنید

به خوبی می دانیم که هزینه های دندانپزشکی سرسام آور است. به همین دلیل هم اکثر 
مردم زمانی به دندانپزشک مراجعه می کنند که دندانشان در وضعیت نامساعدی قرار دارد. 
اما این کار وضعیت را بدتر می کند.  یادتان باشد ترمیم دندانی که به درستی صورت نگرفته 
باشد، یعنی ماده آمالگام یا کامپوزیت که برای پرکردن دندان استفاده می شود و تاج دندان 
بالاتر یا پایین تر از سطح دندان قرار بگیرد باعث بیشتر شدن پلاک دندانی شده و به این 
ترتیب جرم دندان نیز بیشتر می شود. لازم است که هر سال برای کنترل وضعیت دندان ها 

به دندانپزشک مراجعه کنید.

راهکاری 
برای درمان
 ناخن جویدن

 در کودکان 
دخترم مدام دستانش در دهانش است و به کندن و جویدن ناخن هایش مشغول است. ناخن 
های او شکل بدی را پیدا کرده اند. نمی دانم چه کار کنم؟! هر کاری انجام می دهم دعوایش می 

کنم، قهر می کنم و ... ولی باز هم این کارش را بیشتر از قبل انجام می دهد. 
این جملات شاید درد دل خیلی از والدین باشد. به این کار فرزندان ناخن جویدن گفته می 
شود که می تواند عوامل زیادی منجر به این عمل بشود. اغلب اوقات علت ناخن جویدن در 
کودکان، به ویژه کودکان خردسال تر اضطراب ها و استرس و نگرانی های محیط زندگی کودک 
است. ولی وقتی مدت زمان انجام این کار طولانی شود، این عمل به صورت عادت در می آید 
و ممکن است همیشگی دستهای کودک در دهانش باشد. به صورت کلی ناخن جویدن، یکی 
از راههایی است که کودک می تواند مدتی از اضطراب به دور بوده و به آرامش موقتی دست 

پیدا کند. 
علت اضطراب 

علت و ریشه اضطراب های کودکان می تواند به قرار زیر باشد: 
1- عدم توجه به کودک 

2- عدم محبت به کودک 
3- عدم تامین نیازهای جسمانی و یا روانشناختی کودک 

4- مشاجرات والدین 
5- طلاق والدین

 6- فوت یکی از والدین 
7- دیدن فیلم های ترسناک 

8- امتحان داشتن 
به طورکلی غر زدن بر سر این کودکان و یا سرزنش، توبیخ و تنبیه این کودکان باعث ایجاد 
اضطراب بیشتر در آنها شده و به تبع آن کودک بیشتر عمل ناخن جویدن را تکرار می کند. اما 

ببینیم چرا کودک تان ناخن می جود و چطور می توان درمان کرد؟
چه ضرری دارد؟

اگر ناخن جویدن شدید باشد و به انتهای ناخن برسد، باعث ایجاد زخم شده که احتمال ابتلا 
به عفونت را در کودک بالا می برد. 

کمک والدین 
یکی از مهم ترین راهکارهای رفع ناخن جویدن در کودکان این است که والدین علت اضطراب 

کودک را شناسایی و رفع کنند .
در چنین شرایطی بهترین کار برای قدم اول این است که والدین آرامش خود را حفظ کنند 
و عصبانی نشوند، زیرا عصبانیت والدین اضطراب کودک را بالاتر می برد و عمل ناخن جویدن 

را تشدید می کند. 
علت چیست؟

سعی کنید علت را شناسایی کنید. آیا در زمانی که فرزندتان ناخن هایش را می جود، شرایط 
دلهره آوری اتفاق افتاده است؟ آیا با همسرتان دعوا کرده اید؟ آیا به فرزندتان بی توجهی کرده 

اید؟ 
بنویسید چه زمانهایی ناخن می جود؟

مشاهده و توجه و دقت کنید که کودکتان بیشتر در چه موقعیت هایی ناخن هایش را میجود. 
برای این کار بهتر است یک دفترچه کوچک همراه خود داشته باشید و در یک جدول زمان، 
مکان و موقعیت هایی را که فرزندتان به جویدن ناخن هایش می پردازد یادداشت کنید. بعد از 

گذشت یک هفته الی 10 روز کاملا می توانید متوجه شوید که فرزندتان بیشتر در چه شرایطی 
دچار اضطراب و نگرانی می شود و ناخن های را می جود. در این حالت راحت تر می توانید 

مشکل کودک را حل کنید. 
ناخن را کوتاه کنید

ناخن های کودک تان همیشه باید کوتاه باشد زیرا ناخن های کوتاه فرصت کمتری را در اختیار 
کودکان برای جویدن می گذارند. 

کودک را دعوا نکنید 
به جای آن به او اعتماد به نفس بدهید و اینکه حواسش را در آن زمان به صورت غیر مستقیم 
به محرک دیگری جلب کنید. کودکتان باید احساس خوبی نسبت به خود پیدا کند. بهترین 
راهکارهای بالابردن اعتماد به نفس در کودکان را بشناسید و در مرتبه بعدی به جای توهین، 
تحقیر و تنبیه کودک سعی کنید به صورت غیر مستقیم حواس او را پرت کنید و توجه فرزندتان 

را به سمت محرک جالب تر جلب کنید. 
آموزش غیر مستقیم

علت اصلی ناخن جویدن در کودکان، اضطراب، استرس و نگرانی های محیط زندگی کودک 
است. بهترین راهکار برای آموزش مسایل مختلف به کودکان زیر 7 سال، آموزش غیر مستقیم 
است. آموزش غیر مستقیم یعنی استفاده از احادیث، شعر و قصه گویی. فقط باید مراقب باشید 

که شخصیت داستانتان خود کودک شما نباشد. 
فلفل پاشیدن ممنوع!

راهکار قدیمی و غیر علمی فلفل پاشیدن را از ذهن خود دور کنید. 
با او از مضرات ناخن جویدن بگویید

اگر فرزندتان می تواند صحبت کند و حرف زدن را یاد گرفته است و متوجه حرفهای شما می 
شود )حدود 5 سالگی به بعد( حتما با او صحبت کنید و از مضرات ناخن جویدن برایش بگویید. 
اینکه ممکن است بیمار شود و یا دستانش زخم شوند و عفونت کنند و اینکه نهایتا با جویدن 

ناخن هایشان، ناخن های زشتی را پیدا خواهند کرد. 
یک رمز میان کودک و شما

با کودکتان قرار بگذارید که اگر ناخن هایش را به سمت دهانش ببرید، شما یک رمز را به کار 
می برید. مثل چشمک زدن یا صدا کردن ملایم کودک و یا اشاره آرام به بازوی کودک، و کودک 

با دیدن این رمز باید به یاد بیاورد که ناخن هایش را نجود.  
از تکنیک ستاره دادن استفاده کنید

کودکان علاقه زیادی به برچسب گرفتن دارند. یک جدول تهیه کنید و به دیوار اتاق کودک 
بزنید. به او بگویید که اگر در طول یک روز ناخن هایش را به دهان نبرد 5 ستاره یا 5 برچسب 
در آخر شب در جدول جایزه می گیرد. اما به ازای هر بار ناخن جویدن یک ستاره یا برچسب او 
را می گیرید. نهایتا به کودک بگویید به طور مثال اگر برچسب هایت به عدد مشخصی برسد یک 
جایزه مادی یا معنوی به او می دهید. فقط مراقب باشید که کودکتان به این کار شرطی نشود. 

در جمع به او تذکر ندهید
اگر در جمع دیدید کودکتان ناخن می جود هیچ گاه در حضور دیگران به او تذکر ندهید. 
یا حواسش را پرت کنید یا بدون اینکه جلب توجه دیگران ایجاد شود او را به اتاقی برده و با 
او صحبت کنید. بعد از صحبت نیز دست فرزندتان را بگیرید و به پیش مهمان ها بر گردید. 
همچنین به کودکتان نگوید چون ناخن هایت را می خوری دوستت ندارم به او بگویید که 

دوستش دارید ولی عمل ناخن جویدن او را دوست ندارید. 



اجتماعی 6

با حضور خانواده معظم شهدا: 

یادواره شهدای مدافع حرم در قم  برگزار شد
مراسم  بزرگداشت شهدای مدافع حرم با حضور خانواده معظم این شهدای والامقام و 

خانواده معظم شهدای منا در مجتمع امام خمینی )ره( قم برگزار شد. 
این مراسم به همت بنیادشهید و امور ایثارگران و با هدف تجلیل از ایثارگری و جانفشانی 
شهدای مدافع حرم و تکریم خانواده معظم این عزیزان در مجتمع امام خمینی )ره( با 

حضور جمعی از مسوولان استان برگزار گردید. 
سردار سید جواد هاشمی ضمن گرامی داشت یاد و خاطره شهدای مدافع حرم گفت: 
مدافعان حرم حضرت زینب )س( مدافعان ارزشهای اسلامی هستند. آنان مدافعان اسلام 
راستین هستند،حضور مدافعان حرم حفظ امنیت داخلی را بدنبال دارد، دفاع از اسلام 
محدود به داخل مرزها نیست.  سردار هاشمی خاطر نشان کرد: اینکه گفته شود چرا 
اتباع سایر کشورها در سوریه حضور دارند از کوته فکری و ضعف عقیده است، داعش با 
کشتار وحشیانه مسلمانان مظلوم سوریه بدنبال ایجاد امنیت برای رژِیم غاصب صهیونیست 
است. وی با اشاره به نقش حاکمان عربستان سعودی در حمایت از تروریست و داعش در 
کشورهای اسلامی تاکید کرد: بیداری مسلمانان و ایستادگی آنان در برابر دشمنان اسلام 
و حاکمان مزدور سرانجام سیلی محکمی برای سر سپردگان و شکست سختی برای 

دشمنان بدنبال خواهد داشت. 

مدیرکل بنیادشهید وامور ایثارگران استان قم  خبرداد:

ثبت ملی 27 گلزار شهید در قم
مدیرکل بنیادشهید وامور ایثارگران استان قم گفت:27 گلزار شهید در قم با تائیدیه میراث 

فرهنگی ثبت ملی می شوند. 
به گزارش ایثار واحد استان قم، سردار سید جواد هاشمی افزود: با ثبت این فضاهای معنوی 
هر گونه دخل و تصرف وتغییر و دفن در این اماکن مقدس بدون مجوز میراث فرهنگی و 

بنیاد شهید ممنوع می شود. 
وی ادامه داد: این طرح هم اکنون در استان تهران آغاز شده و در قم با تکمیل فرم ها و 

ارسال و تائیدیه از سوی میراث فرهنگی اسامی به مرکز منتقل می شود . 
وی اضافه کرد:این گلزارها اعم از گلزارهای شهری و روستایی از جمله گلزار شهدای چهل 
اختران، مدرسه حجتیه، وادی السلام یادمان آیت الله سعیدی و نواب صفوی و گلزار سوم 

خرداد در شهر می باشد. 
سردار هاشمی افزود: همچنین گلزاهای شهدا در بخش کهک ، جعفریه، خلجستان، 

سلفچگان و مرکزی از گلزارهایی است که اسامی آن برای ثبت ملی ارایه شده است. 
وی تاکید کرد: معرفی این گلزارها بعنوان میراث فرهنگی و معنوی جامعه بر اساس 

گلزاهای ساماندهی شده و اتمام یافته می باشد. 

همایش معتمدین معین ایثارگر در قم
 برگزار شد

مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: معتمدین معین ایثارگر بعنوان 
بازوان توانمند بنیاد، دیدار با اتباع ایثارگر و شهدای مدافعان حرم را در اولویت قرار دهند. 

سردار سید جواد هاشمی در همایش معتمدین معین ایثارگر افزود: امروز تکریم و تجلیل 
از بازماندگان شهدای مدافع حرم که در مسیر  شهدایشان حرکت می کنند و مفتخر به 

این شهادتها هستند وظیفه همه ماست. 
وی ادامه داد: معتمدین معین از بتن جامعه ایثارگران و از معتمدین و نخبگان ایثارگر 
انتخاب و معرفی می شوند، تا در راستای ارتباط با خانواده معظم شهدا، ارایه خدمات به 
ایشان، ارایه مشاوره و انتقال مسایل این عزیزان، بنیاد شهید را در خدمت رسانی و تکریم 

و تجلیل از خاندان شهدا و ایثارگران یاری رسانند. 
وی خاطر نشان کرد: این جلسه نیز به منظور آگاهی بخشی و آشنایی معتمدین معین با 
دستور العمل ها است، تا در دیدارها با خانواده معظم شهدا و ایثارگران به صورت آگاهانه 
و هدفمند اقدام نموده و مطلع از قوانین در این دیدارها حضور یابند و بتوانند از این طریق 

خدمات مناسبی را ارایه کنند. 

فردا ویژه نخبگان شاهد و ایثارگر :

طرح مدیریت فردا از مرداد ماه در قم 
اجرا می شود

مدیرکل بنیادشهید و امور ایثارگران استان قم گفت: طرح مدیریت فردا ویژه نخبگان شاهد 
و ایثارگر از مرداد ماه سالجاری در قم اجرا می شود .

سردار سید جواد هاشمی افزود: این طرح با هدف آموزش بحث های روانشناسی مدیریت، 
با رویکرد سبک زندگی اسلامی با حضور 30 نفر از نخبگان شاهد و ایثارگر استان به منظور 

آشنایی با ویژگی ها ی مدیریتی برگزار می گردد. 
وی ادامه داد: این دوره ها با حضور اساتید علم روانشناسی در بخشهای تصمیم گیری و 
مدیریت، تله های مدیریت، مدیر اسلامی، هیجان و هوش هیجانی، مدیریت و مزاج ها و 

مدیریت و سبک زندگی اسلامی برگزار می شود. 
هاشمی تاکید کرد: تهیه فهرست افراد واجد شرایط و تکمیل و ارسال پرسش نامه های 
تعیین سطح شرکت کنندگان از جمله اقداماتی است که تا کنون در استان قم صورت 

گرفته است. 
وی اضافه کرد: این دوره ها در طول 39 ساعت آموزشی از مرداد ماه در مجتمع فرهنگی 

امام خمینی )ره( در مدت حدود یکماه برگزار می گردد. 

مادر شهیدان محمد و علی غلامی آسمانی شد 
مرحومه معصومه قربانی مادر بزرگوار شهیدان غلامی، بر اثر بیماری و کهولت سن دارفانی 

را وداع گفت. 
به گزارش روابط عمومی بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم، مادر ایثارگر دو شهید 
محمد و علی غلامی پس از سال ها جدایی و رنج فراق فرزندانش امروز در سن 73 سالگی 

به دیار حق شتافت و به ارواح مطهر شهدایش پیوست. 
پیکر مطهر این مادر ایثارگر عصر امروز چهارشنبه ساعت 18 از خیابان آذر از مقابل مسجد 
امام حسن عسکری)ع( به سمت گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( تشییع و در کنار مزار 

شهدایش به خاک سپرده خواهد شد. 
محمد غلامی در عملیات بیت المقدس در جریان آزاد سازی خرمشهر در سال 61 در سن 
17 سالگی و علی برادرش نیز در منطقه عملیاتی شلمچه درسال 65 و در سن 18سالگی 

به مقام شهادت نایل آمدند. 

همزمان با روز خبرنگار :

جشنواره تجلیل از رسانه های برتر 
حوزه ایثار و شهادت

ثبت نام دومین جشنواره تجلیل از خبرنگاران و رسانه های برتر در حوزه ایثار و شهادت 
آغاز شد. 

به گزارش ایثار واحد استان قم ، تقویت و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و پراکنده عطر و 
بوی این فرهنگ عاشورایی در جامعه و انتقال نسل به نسل آن نیازمند حضور سازنده و 

همراهی رسانه است که دغدغه کار فرهنگی و الگوسازی و اطلاع رسانی را دارند. 
به منظور ارج نهادن به خدمات بی شائبه اصحاب رسانه، شناسایی ، ارزیابی و ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت در عرصه رسانه ها  جشنواره تجلیل از خبرنگاران برتر حوزه ایثار و 
شهادت در قم برگزار می گردد.  امروز ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از راههای موثر مقابله 
با تهاجمات فرهنگی دشمنان است، اکنون با سلاح قلم در مسیر تقویت روحیه ایثارگری 
می توان به پیروزی دست یافت.  در این جشنواره کلیه خبرنگاران و رسانه هایی که در 
سال 94، در عرصه ایثار و شهادت و فعالیت های بنیاد شهید وامور ایثارگران فعالیت داشته 
  jashnvareh.hayat.ir/ jashnvareh اند می توانند با ثبت نام به صورت اینترنتی به آدرس
ضمن تکمیل فرم مربوطه آثار خود را ارسال نمایند.  لازم به ذکر است که آثار استانی و 
سراسری رسانه ها به صورت مجزا ارزیابی می شود.  مهلت دریافت آثار و تکمیل فرم ثبت 

نام تا 26 تیرماه است و اختتامیه جشنواره نیز 18 مرداد سالجاری می باشد.

هشتمین نمایشگاه دوسالانه عکس در قم
 گشایش یافت 

هشتمین نمایشگاه دوسالانه عکس استان قم با همکاری انجمن عکاسان و اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در دو نمایشگاه اشراق و فرهنگ این استان گشایش یافت. 

رئیس انجمن عکاسان قم و دبیر اجرایی نمایشگاه دوسالانه عکس عصر سه شنبه در 
حاشیه برگزاری این نمایشگاه در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: 131 عکاس با 775 عکس 

در فراخوان شرکت کردند که هیات داوران 77 اثر را از 65 عکاس پذیرفت.
مهدی رضایی مهر گفت: این نمایشگاه تا 31 تیرماه جاری همه روزه از ساعت 17 تا 
20 پذیرای علاقه مندان است. وی افزود: در این نمایشگاه با عکس های ارسالی از سوی 

عکاسان پیشکسوت و سایر عکاسان، 90 عکس به نمایش در آمده است.

هر فردی بهترین شناخت را نسبت به خود دارد و 
چون بعضی از ویژگی ها در افراد باعث می شود که 
آنها نتوانند در زندگی مشترک به موفقیت دست یابند 
و علاوه بر مشکلاتی که برای خود به وجود می آورند 
رو  به  رو  جدی  هایی  چالش  با  نیز  را  همسرشان 

می سازند. 
 به نظر می رسد اگر دختران و پسران جوان قبل از 
آغاز یک رابطه سعی داشته باشند ضعف ها و ویژگی 
های خود را بشناسند و حتی معیارها و اهداف زندگی 
خود را به طور مجدد و با هوشیاری بیشتر ترسیم 
نمایند، جلوی بسیاری از ازدواج های نا موفق و پر 

مشکل گرفته شود.
سلامت روان

سلامت روان اولین موضوعی است که در زندگی 
مشترک نقش به سزایی را ایفا می کند. عدم سلامت 
روانی نه تنها خود فرد را دچار مشکل می سازد بلکه 
اطرافیان را نیز آسیب پذیر می سازد. فردی که سلامت 
روان نداشته باشد در تمام کارکرد های اجتماعی و 
تعاملات خود با مشکل و اختلال مواجه است. این 
افراد در صورت ازدواج همسرشان را به شدت درگیر 
مشکلات خودشان می کنند و به کررات دیده شده 
است که این گونه از ازدواج ها به شکست می انجامد. 
پس اگر دارای مشکلی در این زمینه هستید قبل از 
این که تصمیم به ازدواج بگیرد در صدد درمان کامل 
خود برآید و بعد از به دست آوردن سلامتی کامل برای 

ازدواج اقدام کنید.
قدرت  نحو  هیچ  به  که  می بینید  درخود  اگر 
موردی  برای کوچکترین  و  ندارید  تصمیم گیری 
مانند انتخاب لباس نیازمند حضور پدر و مادرتان 
هستید، و یا اگر از لحاظ اقتصادی کاملا به خانواده 
خود متکی هستید بدانید در آینده زندگی راحتی 

نخواهید داشت
اعتیاد

اعتیاد یکی از بزرگترین دلایل فروپاشی نهاد خانواده 
است و شخص معتاد قطعاً توانایی اداره مناسب یک 
خانواده را ندارد و ممکن است همسر و فرزندانش را 
نیز به منجلاب اعتیاد بکشاند. افراد معتاد غالباً در خود 

تغییراتی چون خواب آلودگی، کاهش میل جنسی، 
افزایش پرخوری، بدبینی، پر حرفی و .. را احساس 
می کنند و باید بدانند که تمام این تغییرات احساس 
خوشبختی آنها را خواهد گرفت. پس اگر به هر نوعی از 
مواد اعتیاد دارید پای شخص دیگری را به زندگیتان باز 
نکنید و به امید اینکه بعد از ازدواج اعتیاد خود را ترک 
خواهید کرد پایه ای زندگی خود را بر ستون هایی 

سست بنا نکنید.
عدم مسئولیت پذیری

زندگی  یک  قبال  در  تعهد  و  مسئولیت  ازدواج 

مشترک است پس اگر در خود احساس مسئولیت 
پذیری ندارید و نمی توانید در قبال خانواده ای که 
تشکیل داده اید و همسری که انتخاب کردید مسئول 
باشد و در زمان گرفتاری ها توانایی اداره خود را ندارید 
چه برسد به افراد دیگر برای ازدواج دست نگه دارید. 
شما غالباً دیگران را مسئول مشکلات زندگی خود 
می دانید و نمی پذیرید که خود شما هم در مشکلاتتان 
نقش داشته اید. شما باید توانایی اداره اقتصادی و 
عاطفی یک زندگی و مدیریت آن را داشته باشید تا 

بتوانید یک زندگی موفق را تجربه کنید.

خشم و پرخاشگری
اگر بر سر هر مسئله کوچکی از کوره در می روید و 
داد وبیداد به راه می اندازید و دست به یقه می شوید . اگر 
افکار هیجانی به شما هجوم می آورد و در قبال خانواده 
پدری و دوستانتان بد دهن و پرخاشگر هستید ابتدا 
باید بر روی خود کار کرده تا چنین صفت ناپسندی 
را در یک زندگی جدید با خود به همراه نداشته باشد . 
شما در واقع می خواهید با خشم خود دیگران را کنترل 
کنید و به همین دلیل افرادی که در کنار شما زندگی 
می کنند همواره باید در حال کنترل رفتار خود باشند 

تا مبادا شما را به خشم بیاورند. حال تصور کنید همسر 
آینده شما جه سختی هایی را باید در کنار شما تجربه 

خواهد کرد.
معیار و اهداف نادرست

سلامت روان اولین موضوعی است که در زندگی 
مشترک نقش به سزایی را ایفا می کند. عدم سلامت 
روانی نه تنها خود فرد را دچار مشکل می سازد بلکه 
اطرافیان را نیز آسیب پذیر می سازد. فردی که سلامت 
روان نداشته باشد در تمام کارکرد های اجتماعی و 

تعاملات خود با مشکل و اختلال مواجه است
اگر توانایی شناخت ویژگی ها و معیار های درست را 
ندارید بادیگران و حتی مشاوران خانواده مشورت کنید. 
اگر هدفتان از ازدواج رسیدن به پول و مادیات است، 
باید بدانبد ممکن است به آن دست پیدا کنید اما هیچ 
گاه به خوشبختی زناشویی دست پیدا نخواهید کرد. و 
یا اگر معیارتان از انتخاب همسر چهره زیباست و هیچ 
ملاک دیگری را مد نظر ندارید باید بدانید ممکن است 
با انتخاب همسری زیبا که دارای سایر شرایط و ویژگی 
ها نیست سالها در کنار همسری زیبا اوقاتی ناخوشایند 

را تجربه کنید.
وابستگی

اگر درخود می بینید که به هیچ نحو قدرت تصمیم 
گیری ندارید و برای کوچکترین موردی مانند انتخاب 
لباس نیازمند حضور پدر و مادرتان هستید، و یا اگر از 
لحاظ اقتصادی کاملا به خانواده خود متکی هستید 
بدانید در آینده زندگی راحتی نخواهید داشت. ازدواج 
آغاز یک زندگی تازه است که فرد وابسته در آن چون 
توانایی جدا شدن و مستقل زندگی کردن را ندارد 
نمی تواند فردی قابل اعتماد و تکیه گاه مناسب برای 

همسر آینده اش باشد.
مشاوران مجرب

این موارد از صفات و خصوصیاتی است که اگر در 
فردی وجود داشته باشد باید توسط خود فرد پذیرفته 
شود تا بتواند بعد از برطرف کردن آن زندگی خوبی را 
آغاز نماید. برای برطرف کردن این مشکلات فرد باید از 
دیگران کمک بگیرد پس در این راه  حضور مشاوران و 

اعضای خانواده تان را مهم و حیاتی تلقی کنید.

حجاب و پوشش در بینش توحیدی پیش از آنکه نیازی طبیعی 
باشد، امری فطری است و حفظ حجاب در جهان بینی اسلامی 

فرمانی از سوی خداوند سبحان است. 
 بد حجابی و پوشش نامناسب برخی از بانوان یکی از علل مزاحمت 
های خیابانی و بروز ناامنی محسوب شده و بانوانی که با پوشش 
نامناسب بی توجه به حقوق سایر شهروندان در انظار عمومی ظاهر 

می شوند موجب برهم زدن آرامش در جامعه می گردند. 
بدحجابی و بی توجهی به موازین شرعی و دینی موجب آشفتگی 
و انحرافات اخلاقی، سستی بنیان خانواده، بروز نزاع و گسیختگی در 
خانواده ها و کاهش احساس امنیت به ویژه در زنان می شود و می 
توان گفت یکی از مهمترین علل افزایش طلاق در کشور »بدحجابی« 

و رعایت نکردن حریم های عفاف و حجاب می باشد. 
بد حجابی و آسیبهای اجتماعی: 

کارشناسان و قضات دادگاه های خانواده بر این باورند که بدحجابی 
مدیریت و تسهیل کننده جدایی زوجین در جامعه به شمار می رود و 
هنگامی که در جامعه هنجارهایی که نه تنها در دین ما بلکه در عرف 
و اصالت ایرانی ریشه دارد زیرپا گذاشته شود و زنان و مردان با ظاهری 
نامعقول در بطن اجتماع حضور یابند این شیوه پوشش و رفتار منجر 
به تحریك هیجانات و غرایز شده و افراد را از نظر روحی و روانی تحت 

فشار قرار می دهد. 
به گونه ای که افراد تعادل روحی و روانی خود را از دست می دهند 

و از آنجایی که برای غرایض انسانی حد و مرزی وجود ندارد تحریك 
غرایز به واسطه گسترش بی حجابی و بی بندو باری در جامعه منجر 
به بسیاری از آسیب های اجتماعی ازجمله از هم گسیختگی خانواده 

ها و طلاق می شود. 
گرمی خانواده ها، استحکام رابطه زن و شوهر، تداوم زندگی، آرامش 
و ثبات، دلبستگی و عشق و علاقه مرد به همسر قانونی و شرعی خود 
مرهون حجاب زنان است.  مردان اگر به راحتی و به آسانی در تمام 
صحنه های اجتماع دسترسی به زنان داشته باشند، ضمانتی برای 
اثبات محبت و دلبستگی آنان به همسرانشان نخواهد بود. تحریك هوا 
و هوس، آنان را از زندگی دلسرد کرده و این امر عامل مهمی جهت از 

هم پاشیدگی کانون خانواده خواهد بود. 
ارتباط عاطفی با فرزندان: 

بدحجابی نخستین لطمه را به خود فرد وارد می سازد و زمینه 
برخوردهای توهین آمیز برخی افراد با فرد بدحجاب را فراهم می 
سازد. برخی والدین با این تصور که رعایت پوشش اسلامی موجب 
محدودیت و آزار فرزندشان است، آنها را از این مصونیت محروم می 

کنند. 
افزایش آگاهی ها، انگیزه و علاقه به رعایت موازین شرعی در وهله 
نخست وظیفه خانواده و سپس برعهده مسئولان اجتماعی بوده و 
وظیفه نیروی انتظامی در این زمینه هشدار و برخورد با افراد خاطی 
است، والدین باید محسنات حجاب اسلامی و مضرات بی حجابی را 

برای فرزندان خود بیان کرده و ارتباط عاطفی خود را با فرزندانشان 
تقویت کنند. 

بد حجابی و از هم گسیختگی عاطفی: 
بی بندو باری و زیرپاگذاشتن ارزش های دینی، نهاد خانواده را 
از معنویت، صفا و پاکی تهی می سازد و موجب از هم گسیختگی 
عاطفی و هنجارهای حاکم بر آن می شود و بی بند و باری و زیرپا 
گذاشتن ارزش های دینی، نهاد خانواده را از معنویت، صفا و پاکی 

تهی می سازد. 
بد حجابی و علل آن: 

دنیای امروز دنیای حاکمیت رسانه هاست، دنیای ارتباطات است 
و هر جامعه ای افکار خود را تولید و عرضه می کند و در این میان 
شانس برد و استیلای تفکرات با گروهی است که توانایی بیشتری در 
برخورداری از ابزار رسانه دارد؛ چیزی که امروزه ما در مواجهه با تهاجم 
فرهنگ غرب چه از طریق اینترنت و چه ماهواره با آن روبه رو می 
باشیم که در این میانه انفعال رسانه های خودی از ارائه برنامه های 
جایگزین و خوراك فکری مناسب به نسل جوان مزید بر علت شده 
است.  از سوی دیگر چشم و هم چشمی به وجود آمده در سایه این 
همه رنگ و لعاب عرضه شده روسری ما را عقب تر کشیده و مانتوها 
را تنگ تر و کوتاه تر می کند. در یك ارزیابی کلی درمی یابیم که 
گروهی از بدحجابان از روی عمد بدحجابی می کنند و این بدحجابی 
ها شبکه ای و سازمان دهی شده است، اما گروه دیگر نه از روی 

عمد بلکه تنها به هدف عقب نماندن از غافله ، بدحجاب می شوند 
و از آنجایی که ریشه این رفتار یکسان متضاد است، طبعا برخورد 

متفاوتی را می طلبد. 
برخی از روانشناسان معتقدند: دخترانی که از پوشش و آرایش های 
نابهنجار استفاده می کنند از نوعی بیماری روانی به نام هیستریونیك 
رنج می برند این بیماری شامل افرادی می شود که دچار کم توجهی 

در خانواده بوده و احساس ناامنی شدیدی در اجتماع می کنند. 
این افراد برای انکه احساس امنیت بیشتری داشته باشند از پوشش 
ها و ظواهر نابهنجار استفاده می کنند تا توجه اطرافیان را به خود 
جلب کنند و احساس امنیت بیشتری کنند اما این رفتار آنها بالعکس 
موجب به وجود آمدن بیشترین آسیب های اجتماعی و نهایتا ناامنی 
بیشتر آنان برای حضور در اجتماع می شود و معمولا زندگی برده 

واری دارند. 
راهکارها: 

1- توجه به الگوی پوشش اسلامی و رعایت آن در تربیت فرزندان 
2- تبلیغ، گسترش و اطلاع رسانی صحیح از آسیبهای بدحجابی 

در جامعه 
به کاربردن توصیه ها و  ارزشهای اسلامی و  3- نشر و ترویج 

فرمایشات امامان معصوم در این زمینه 
4- ترویج برنامه های فرهنگی در خصوص محسنات حجاب و 

مضرات بدحجابی از طریق رسانه های گروهی 

مهمترین پیش نیازهای ازدواج

بد حجابي و ناامني 

پنجشنبه بیست وچهارم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4048

فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان  خبرداد:

دستگیری قاچاقچی بین المللی موادمخدر
فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان ازدستگیری قاچاقچی بین المللی درعملیاتی غافلگیرانه 
دریکی از روستاهای شهرستان دلگان خبر داد. به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار سرتیپ 
حسین رحیمی گفت: ماموران انتظامی استان پس از ماه ها اقدامات مستمر اطلاعاتی شبانه 
روزی، سرانجام وی را در عملیاتی غافلگیرانه در یکی از روستاهای شهرستان دلگان دستگیر 
کردند. وی با اشاره به کشف مقادیر زیادی سلاح و مهمات و اسناد مرتبط با قاچاق مواد مخدر 
از محل اختفای این متهم افزود: این قاچاقچی بین المللی دارای چندین فقره سابقه درگیری 
مسلحانه با ماموران، ارتکاب قتل،گروگانگیری و حمل مواد مخدر بوده در تحقیقات تخصصی 
پلیس به قاچاق مواد مخدر به کشور های تانزانیا، سومالی و کشورهای حاشیه خلیج فارس از 
طریق دریا اعتراف کرد. سردار رحیمی تصریح کرد: ماموران در ادامه رسیدگی به این پرونده 
تاکنون موفق به کشف تعداد زیادی املاک از قبیل 76 باب منزل متعلق به این قاچاقچی در 
استان های مختلف کشور به ارزش بالغ بر 200 میلیارد ریال شدند که این املاک با هماهنگی 
مراجع قضایی به همراه 150 میلیارد ریال وجه نقد از حساب های بانکی نامبرده توقیف شده 
است. فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان با اشاره به اینکه تلاش های گسترده پلیس 
برای شناسایی و دستگیری سایر اعضای این باند بین المللی همچنان با جدیت ادامه دارد، گفت: 
نیروی انتظامی با اشراف اطلاعاتی و استفاده از ظرفیت و توان موجود در همه اقشار اجتماعی به 
ویژه ریش سفیدان و سران طوایف اجازه نخواهد داد قاچاقچیان و مخلان امنیت جامعه در هیچ 

نقطه ای از این استان پهناور احساس آرامش کنند.

سخنگوی ستاد مبارزه با مواد مخدر  خبرداد:

کشف بزرگترین محموله هروئین در کشور
سخنگوی ستاد مبارزه با مواد مخدر با اشاره به کشف بزرگترین محموله هروئین توسط 
گمرکات کشور گفت: مبادی مرزی کشور مجهز به دستگاه های ایکس ری است و با قاچاقچیان 
برخورد می شود.  پرویز افشار در نشست خبری با حضور خبرنگاران درباره برنامه و اهداف ستاد 
مبارزه با مواد مخدر گفت: راننده ترک که صاحب خودروی سواری بود قبل از دستگیری اقدام 
به ارائه رشوه به ماموران گمرک کرده بود که رشوه پیشنهادی به همراه مواد مکشوفه صورت 
جلسه شده است و تحقیقات دربا ه آن ادامه دارد. وی ادامه داد: در سه ماه اول امسال 73 هرار نفر 
در محیط های آموزشی تحت آموزش قرار گرفته اند و افراد پزیرش شده در محل های کاهش 
آسیب، 6 هزار نفر بوده اند. وی به افزایش 107 درصدی برنامه های آموزشی از طریق رسانه ملی 
اشاره کرد و گفت: تلاش های ستاد مبارزه با مواد مخدر برای ارائه برنامه های پیشگیری قابل 
تقدیر است. افشار گفت: اجرای طرح همزمان دانش آموزان و معلمان در استان های پرخطر در 
دستور کار قرار گرفت و به عنوان نمونه در استان قم اجرا شد و امسال در دیگر استان ها نیز دنبال 
می شود. همچنین نمایشگاه دائمی پیشگیری از اعتیاد در اراک و رشت دایر است و امیدواریم 
این طرح در دیگر استان ها نیز اجرایی شود. وی گفت: همه معلمین تحت پوشش طرح های 
پیشگیری و آموزشی قرار گرفته اند و با قولی که آمورش و پرورش به ما داده است امیدواریم 
امسال 70 درصد از مدارس را تحت پوشش طرح های پیشگیرانه ستاد قرار بدهیم. وی با اشاره 
به محیط های کاری نظامی و صنعتی و اداری که جمعیت زیادی هم دارند، گفت: در حال حاضر 
کارشناسان ما در این محیط ها و محیط های نظامی حضور دارند و به صورت آبشاری در سطح 

جامعه فعالیت می کنند.

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم :

برخورد اتوبوس و کامیون در قم
 یک کشته برجا گذاشت 

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: بر اثر برخورد یک دستگاه 
اتوبوس با یک دستگاه کامیون در این استان یک تن جان خود را از دست داد.  محمدرضا 
حسنی روز چهارشنبه در گفت و گو با ایرنا، افزود: این حادثه ساعت دیروز در محور سلفچگان به 
ساوه رخ داد که منجربه فوت خانمی 40 ساله شد.وی اضافه کرد: در این حادثه 6 تن دیگر نیز 
مصدوم که پس از دریافت اقدام های درمانی اولیه، توسط سه دستگاه آمبولانس مرکز اورژانس 
به مراکز درمانی قم منتقل شدند.بر اثر تصادف های هفته گذشته در استان قم، 5 تن کشته و 

641 تن مصدوم شدند.

 فرمانده انتظامی استان همدان گفت: پلیس مبارزه با مواد مخدر این استان موفق به کشف 
محموله 9 کیلوگرمی هروئین در ملایر شدند. 

سردار حاجی محمد مهدیان نسب در گفت و گو با ایرنا افزود: به دنبال دریافت گزارشهای 
مردمی مبنی بر انتقال یک محموله مواد افیونی به سمت ملایر موضوع در دستور کار پلیس قرار 
گرفت.وی اضافه کرد: در این راستا عوامل پلیس مبارزه با مواد مخدر اقدام به کنترل خودروی 

عبوری کردند که در نهایت خودروی حامل مواد افیونی شناسایی و متوقف شد.
وی بیان کرد: پس از بررسی از این خودروی سواری 9 کیلوگرم هروئین که در زیر صندلی 

جاسازی شده بود کشف و ضبط و یک نفر در این ارتباط دستگیر شد. 
فرمانده انتظامی استان همدان اظهار کرد: قاچاقچی دستگیر شده بومی منطقه و فاقد سابقه 
حمل مواد مخدر بوده همچنین کمتر از 23 سال سن دارد.سردار مهدیان نسب از همکاری 
مردم در ارائه گزارش تخلف ها قدردانی کرد و گفت: گزارشهای مردمی یکی از اساس و مبناهای 
فعالیتی پلیس به شمار می رود که از شهروندان انتظار می رود موارد مشکوک را به پلیس 110 

اطلاع رسانی کنند.
پلیس مبارزه با مواد مخدر همدان در سه ماهه نخست امسال موفق به کشف 893 کیلوگرم 

انواع مواد مخدر و انهدام 26 باند تهیه و توزیع مواد مخدر شده است.

 فرمانده انتظامی استان زنجان از دستگیری فردی خبر داد 
که بیش از 83 هکتار از اراضی ملی را به ارزش بیش از 190 

میلیارد ریال به صورت غیر قانونی تصرف کرده بود. 
سردار  علیرضا صالحی اظهار داشت: در پی ارجاع یک 
فقره پرونده با موضوع تصرف غیر قانونی اراضی ملی از اداره 
کل راه و شهرسازی به پلیس آگاهی، ماموران اداره مبارزه با 
جرایم اقتصادی این پلیس، پیگیری موضوع را در دستور کار 

خود قرار دادند. 
فرمانده انتظامی استان زنجان افزود: با تحقیق و بررسی 
های انجام شده توسط ماموران پرونده، مشخص شد زمینی 

به مساحت بیش از 83 هکتار از اراضی ملی و دولتی به ارزش 
190 میلیارد ریال توسط فردی به صورت غیر قانونی تصرف 
شده است.  این مقام ارشد انتظامی با اشاره به اینکه سند این 
زمین ها از طرف اداره کل راه و شهرسازی ارائه شده و متهم 
مبلغ 190 میلیارد ریال زمین خواری کرده است، خاطر نشان 
کرد: کلاهبردار با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی 
تحویل مراجع قضائی شد .  سردار صالحی از عموم شهروندان 
خواست هرگونه اطلاع از دست اندازی و تصرف اراضی ملی 
توسط افراد سودجو را جهت اقدام قانونی به فوریت های 

پلیسی 110 گزارش دهند.

 به همت پزشکان، سنجاق قفلی بلعیده شده توسط کودک 6 ماهه به روش آندوسکوپی 
از مری وی خارج شد. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، روز گذشته خانواده ای با ترس و 
اضطراب خود را به بیمارستان شهید بهشتی قم رساندند و در حالی که کودک 6 ماهه خود 

را بر روی دست گرفته بودند، انتظار کمک از پزشکان را داشتند.
پس از بررسی های اولیه پزشکان و عکس برداری رادیوگرافی،آزمایش و دیگر اقدامات 

پزشکی، سنجاق قفلی باز شده در مری این کودک 6 ماهه مشاهده شد.
با توجه به اینکه نوک تیز سنجاق قفلی رو به بالا قرار گرفته بود، بلافاصله توسط دکتر ایرانی 
خواه فوق تخصص گوارش اطفال، این سوزن به داخل معده هدایت شد تا در فضای بیشتر 

معده بتوان سوزن قفلی را بسته و پس از آن خارج شود.
با انجام کارهای تخصصی پزشکی با ابزار آندوسکوپی و بدون نیاز به عمل جراحی باز، 

این سوزن قفلی از مری و معده این کودک 6 ماهه خارج و بدون بستری شدن، کودک از 
بیمارستان مرخص شد.

پس از خارج کردن این سوزن قفلی، کودک به آغوش مادر با چشمان اشک آلود برگشته و 
خانواده این کودک ضمن قدردانی از تلاش های پزشکان، شکر گذار خداوند بودند.

 پلیس شهرستان باخرز یک میلیارد و 200 میلیون ریال 
پیاز زعفران قاچاق کشف کرد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، فرمانده انتظامی 
شهرستان باخرز با اعلام این خبر گفت: در راستای کنترل 
محورهای مواصلاتی ماموران پاسگاه انتظامی کوه سفید این 
فرماندهی از ابتدای تیرماه طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز را 

تشدید کردند. سرهنگ علی میر جرودی افزود: در این رابطه 
ماموران پاسگاه انتظامی کوه سفید با کنترل شبانه روزی 
محورهای مواصلاتی محور باخرز-تربت جام 20 دستگاه 
نیسان حامل 40 تن پیاز زعفران قاچاق را شناسایی و توقیف 
کردند. وی تصریح کرد: ارزش ریالی محموله های قاچاق 
کشف شده یک میلیارد و 200 میلیون ریال برآورد شده 

است. سرهنگ میرجرودی خاطر نشان کرد: خودروها توقیف 
و متخلفین با تشکیل پرونده به جهاد کشاورزی شهرستان 
باخرز معرفی شدند. فرمانده انتظامی شهرستان باخرز عزم 
پلیس در برخورد با پدیده قاچاق را جدی و به دور از هرگونه 
چشم پوشی عنوان و خاطرنشان کرد: اولویت پلیس در سال 

جدید، برخورد با پدیده قاچاق کالا است. 

فرمانده انتظامی استان همدان  خبرداد:

کشف 9 کیلوگرم هروئین در ملایر 

فرمانده انتظامي استان زنجان  خبرداد:

کشف 190 میلیارد ریال زمین خواري در زنجان 

توسط پزشکان قمی صورت گرفت :

خارج کردن سنجاق قفلی از مری کودک 6 ماهه

فرمانده انتظامي شهرستان باخرز  اعلام کرد :

کشف یک میلیارد و 200 میلیون ریال پیاز زعفران قاچاق






